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informační čtvrtletník o událostech v našem městečku Cena 8,- Kč

4
2005noviny

Ze školy samé jedničky nosím,
přines mi HI-FI věž, o to Tě prosím.

Cédéčka báječná viděl jsem v Makru,
když mně je naložíš, dám půl i bratru.

Pomáhám mamince na plný plyn,
nalož mi mobil, ať jsem též IN.

A džíny moderní, jaké má Karel,
pořádně vydřené, budu v nich frajer.

Peníze v obálce vždycky se hodí,
počítač zestárl, víš, jak to chodí.

Mé kolo odřené tváří se smutně,
musím ho vyměnit velice nutně.

Jsem totiž docela veliký kluk,
Meridu, Authora, je mi to fuk.

Ponožky, pyžamo raději nenos,
zanes je k sousedům, budou mít radost.

Doufám, že nebereš můj dopis vážně,
nechci Tě zruinovat, vždyť přece znáš mě.

žák 9. třídy

DOPIS JEŽÍŠKOVI

Kvasice mají svou vlajku

Je před námi konec roku 2005. 
Bývá dobrým zvykem na konci roku 
zhodnotit průběh uplynulého obdo-
bí. V průběhu příprav posledního 

Vážení spoluobčané! čísla našich novin jsem byl spolu 
s místostarostkou paní Staňkovou 
v Parlamentu České republiky, 
kde jsme se zúčastnili slavnost-
ního předání dekretu o udělení 
vlajky naší obci předsedou Posla-
necké sněmovny Parlamentu Čes-
ké republiky panem Lubomírem 
Zaorálkem. Tento slavnostní akt 
se uskutečnil 5. prosince 2005.

Vážení spoluobčané dovolte mi, 
abych Vás seznámil s tím, že při 
přípravě rozpočtu  na rok 2006 
počítáme s vybudováním mobiliáře 
(směrové šipky), který umožní  ná-
vštěvníkům Kvasic lepší orientaci 
v našem městečku.

Vánoční svátky nám již klepou 
na dveře. Přeji Vám, vážení spo-
luobčané, krásné prožití těchto 
svátků v kruhu Vašich rodin se 
svými nejbližšími a přeji klid, po-
hodu a bohatou nadílku pod roz-
svíceným vánočním stromečkem. 
Do nového roku přeji všem pevné 
zdraví, osobní i pracovní úspěchy 
po celý rok 2006.

 Zdeněk Kohout, starosta obce

ZŠ  KVASICE  VÁS  ZVE  NA

perníků a vánočních ozdob

Výstava se bude konat 
ve společenské místnosti

od 15. do 20. prosince 2005 
(mimo sobotu a neděli)

vždy od 1400 do 1700  hodin

Milé čtenářky, milí čtenáři
Jste na začátku posledního čísla 

Kvasických novin v roce 2005. Celý 
rok jsme je připravovaly s Vámi a pro 
Vás  a redakce Vám na sklonku roku 
děkuje za projevenou přízeň. Váš zá-
jem i Vaše věrnost nás přesvědčuje, 
že neděláme práci zbytečnou, a to nás 
těší.

Kvasické noviny vycházejí již třetím 
rokem a narůstající zájem o ně nás 
zavazuje. Budeme se i dál snažit Vás 
pravdivě informovat o dění na obecní 
radnici, v mateřské a základní škole, 
tělocvičné organizaci Sokol, místní 
organizaci hasičů.  Naší snahou bude 
dále získávat aktuální informace od 
zahrádkářů, střelců, myslivců, rybářů 
a dalších organizací působících v ob-
ci. Budeme rády za každé články od 
stálých i příležitostných přispivatelů.

Dosavadní úspěch Kvasických no-
vin vychází z toho, že je připravujeme 
společně s Vámi. I nadále se těšíme 
na Vaše názory, náměty, přání a otáz-
ky na to, co a o čem se chcete z novin 
dozvědět. Opět Vám připomínáme, že 
v přízemí obecního úřadu v naší obci 
je umístěna schránka Kvasických 
novin. Ta čeká jen na Vás. Upozor-
ňujeme jen, že na anonymní dopisy 
neodpovídáme.     

Rok 2006 bude rokem volební. Vo-
lební strany a jejich kandidáti se bu-
dou ucházet o Vaši přízeň. My všichni 
si zvolíme, kdo budou naši zastupite-
lé. Pevně věříme, že Kvasické noviny 
„ustojí“ jakoukoliv vládu na našem 
obecním úřadu a budou vycházet i za 
nového vedení obce.   

Při ohlédnutí za rokem uplynulým 
Vám přejeme, abyste si mohli říct: 
zvládla (zvládl) jsem to a zase jsem 
o kus dál. Těch dvanáct měsíců jsem 
naplnila (naplnil) dobře. Na to, co se 
zrovna nepovedlo, vím už jak a kudy. 
Život je dobrý. I když někdy fouká 
a prší a leccos se snaží Vám drnkat 
na nervy jako na kytaru, nevzdávejte 
to. I redakce Kvasických novin prošla 
změnou, ale změna je život. A dokud 
žijeme, učme se žít.  

Přejeme Vám hlavně zdraví a po-
řád dobrou náladu. I hodně štěstí 
a lásky mezi lidmi by mělo být v no-
vém roce 2006. Budeme rády, když 
se nám všem bude hezky žít v našem 
krásném městečku Kvasice. 

Hezké svátky, milé čtenářky a milí 
čtenáři, a dobrý celý příští rok. 

Renáta a Hanka ☺

Kvasické
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U s n e s e n í
z 13. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kvasice,

konané dne 29. září 2005 
v 17.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Kvasice

pokračování na str. 3

139/ ZO bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce.

140/ ZO ruší usnesení číslo 104.

141/ ZO schvaluje bezúplatný převod pozemku parc. č. 178/1
v k. ú. Kvasice, který je užíván jako veřejná zeleň, z vlastnictví stá-
tu do vlastnictví obce za následujících podmínek:
- pozemek nebude po dobu 10 let od nabytí převeden na jinou osobu
- vrácení částky ve výši odpovídající ceně pozemků uvedených ve 
smlouvě zjištěné dle cenového předpisu platného v době uzavření 
této smlouvy do státního rozpočtu prostřednictvím Úřadu pro za-
stupování státu ve věcech majetkových v případě porušení shora 
uvedené podmínky.

142/ ZO ruší usnesení číslo 127.

143/ ZO schvaluje odkup pozemků v k. ú. Kvasice od p. Josefa 
Marčíka, Mariánov 103 a p. Marie Smějové, Bělovská 544 v Kvasi-
cích v části Díly u farmy ZP Kvasicko na 18-ti pozemcích o celko-
vé výměře 759 m2 za 25,- Kč/m2.

144/ ZO schvaluje výměnu pozemku v k. ú. Kvasice o výměře138m2 
mezi Obcí Kvasice - parc. č. 1079/1, 1079/3 a p. Zdeňkem Reisku-
pem a p. Hanou Kunčarovou - parc. č. 1882/3 v k. ú. Kvasice.

145/ ZO schvaluje Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo č. 100260 „Re-
konstrukce základní školy Kvasice“ uzavřené mezi Obcí Kvasice 
a VW WACHAL a.s., Kroměříž.

146/ ZO schvaluje Smlouvu o dílo č. 03/04/S mezi Obcí Kvasice 
a TRIGON projekt, Ing. Milan Kočař, Kollárova 1007/45, Kro-
měříž na „Rekonstrukci ZŠ Kvasice 2. etapa“ a pověřuje starostu 
podepsáním této smlouvy s úpravou textu článku III. položky od-
stavce 3.2. bodu 3, po vydání stavebního povolení.

147/ ZO schvaluje úpravu rozpočtu z pol. 4112 - 9.000,- (dotace ze 
SR) a z odd.§ 6409 pol. 5909 - 9.000,- (rezerva).

Kvasice dne 29. září 2005 

Libuše Staňková                                                                  Zdeněk Kohout
místostarosta                                                                          starosta obce

148/ ZO bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce.

149/ ZO schvaluje rozpočtový výhled na r. 2006, 2007.

150/ ZO schvaluje návrh vlajky obce, navrženou variantu číslo 3.

Kvasice dne 13. října 2005

Libuše Staňková                                                                Zdeněk Kohout
místostarosta                                                                          starosta obce

U s n e s e n í
z 14. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kvasice,

konané dne 13. října 2005 
v 10.00 - 11.30 hod. v zasedací místnosti OÚ Kvasice

Rada obce se usnesla na svých pravidelných jednáních na těchto bodech: 

U s n e s e n í
z 55. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 27. června 2005

386/ Rada obce povoluje rozkopávku chodníku .
387/ Rada obce souhlasí s udělením licence pro obchodní firmu Tour-
bus, a.s. se sídlem Opuštěna 4, 602 00 Brno na veřejnou linkovou osobní 
dopravu vnitrostátní linku Brno - Kroměříž - Zlín - Luhačovice.
388/ Rada obce souhlasí s umožněním vstupu a příjezdu k rodinnému 
domu.
389/ Rada obce schvaluje pronájem Sportareálu Kvasice.
390/ Rada obce schvaluje výsledky inventur hotovostí a cenin za I. čtvrt-
letí 2005 Obce Kvasice a zařízeních obce Kvasice.
391/ Rada obce ruší usnesení č. 24/2003.
392/ Rada obce schvaluje inventarizační a likvidační komise pro činnost 
v období od r. 2005 do konce r. 2006 v tomto složení:
Obec Kvasice - předseda - Jana Šišková
- členové - Iva Krišková, Sylva Korvasová, Zdeněk Novotný,
Vladimír Kovařík 
MŠ Kvasice - předseda - Václav Mucha
- členové - Hana Soukupová, Vlasta Stránská, Jarmila Nečová
SDH Kvasice - předseda - Vladimír Potočný
- člen - Radek Smolinka
ZŠ Kvasice - předseda - Milena Hájková
- členové - Mgr. Ladislav Škrabal, Mgr. Zdenka Gašpárková,
Renata Nelešovská
393/ Rada obce schvaluje vyplacení mimořádné odměny ředitelce MŠ 
Kvasice.
 

U s n e s e n í
Z 56. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 21. července 2005 

394/ Rada obce souhlasí s povolením výjimky z počtu dětí v MŠ Kvasice 
podle vyhlášky č. 14/2005 Sb..
395/ Rada obce povoluje rozkopávku komunikace v ul. Mírová .
396/ Rada obce schvaluje finanční příspěvek ve výši 1.500,- Kč pro Pora-
denské centrum SNN v ČR, Riegrovo nám. 149, Kroměříž poukázáním 
na číslo účtu 1484796379.
397/ Rada obce souhlasí s uložením hlíny z vrtu u domu čp. 640 v Kvasicích.
398/ Rada obce schvaluje plat pro ředitele Základní školy Kvasice.

U s n e s e n í
z 57. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 28. července 2005 

400/ Rada obce schvaluje pronájem Sportareálu Kvasice.
  

U s n e s e n í 
z 58. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 23. srpna 2005

401/ Rada obce doporučuje zastupitelstvu zrušit usnesení číslo 104.
402/ Rada obce doporučuje ZO přijat usnesení ve věci bezúplatného 
převodu pozemku parc. č. 178/1 v k. ú. Kvasice v tomto znění:
ZO schvaluje bezúplatný převod pozemku parc. č. 178/1 v k. ú. Kvasice, 
který je užíván jako veřejná zeleň, z vlastnictví státu do vlastnictví obce 
za následujících podmínek:
- pozemek nebude po dobu 10 let od nabytí převeden na jinou osobu
- vrácení částky ve výši odpovídající ceně pozemků uvedených ve smlou-
vě zjištěné dle cenového předpisu platného v době uzavření této smlouvy 
do státního rozpočtu prostřednictvím Úřadu pro zastupování státu ve 
věcech majetkových v případě porušení shora uvedené podmínky.
403/ Rada obce bere na vědomí písemnou výpověď z nájemního bytu 
Osmek čp. 463, Kvasice.
404/ Rada obce souhlasí s převodem nájmu bytu č. 5 v domě čp. 318 ul. 
Kroměřížská v Kvasicích.
405/ Rada obce doporučuje ZO schválit Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo 
č. 100260 „Rekonstrukce základní školy Kvasice“ uzavřené mez Obcí 
Kvasice a VW WACHAL a.s., Kroměříž.
406/ Rada obce povoluje rozkopávku komunikace a chodníku v ulici 
Nová.
407/ Rada obce doporučuje ZO změnu rozpočtu z důvodu změny fi-
nančních vztahů pro rok 2005.
408/ Rada obce doporučuje zastupitelstvu na svém zasedání dne 19. 9. 
2005 přijat tento program: zahájení, kontrola usnesení, zpráva o činnos-
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pokračování ze str. 2

ti rady, majetek obce, změna rozpočtu, diskuse, usnesení, závěr.
409/ Rada obce pověřuje starostu podepsáním smlouvy o zhotovení 
kreseb na vytvoření obecní vlajky mezi Obcí Kvasice a Mgr. Janem 
Tejkalem, Záblatská 23/25, 713 00 Ostrava – Heřmanice za cenu do 
10.000,- Kč.
 

U s n e s e n í
z 59. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 12. září 2005 

410/ Rada obce povoluje výjimku podle § 23 odst. 3 zákona 561/2004 
Sb., z nejvyššího stanoveného počtu žáků ve třídě od 1. 9. 2005 a to, 
docházkou do 4. třídy na 31 žáků.
411/ Rada obce doporučuje ZO schválit odkup pozemků v k. ú. Kvasice 
od p. Josefa Marčíka, Mariánov 103 a p. Marie Smějové, Bělovská 544 
v Kvasicích v části Díly u farmy ZP Kvasicko na 18-ti pozemcích o cel-
kové výměře 759 m2 za 25,- Kč/m2.
412/ Rada obce souhlasí s udělením licence pro veřejnou linkovou osob-
ní dopravu vnitrostátní pro obchodní firmu Tourbus, a. s., se sídlem 
Opuštěná 4, 602 00 Brno, IČ 485 33 076 pro linku 720271 a pověřuje 
starostu odesláním souhlasu.
413/ Rada obce souhlasí s umístěním celostránkové prezentace obce 
v publikaci Zlínského kraje za finanční příspěvek do 20.000,- Kč.
414/ Rada obce schvaluje výsledky inventur hotovostí a cenin za II. čtvrt-
letí 2005 Obce Kvasice a zařízeních obce Kvasice.
415/ Rada obce schvaluje odprodej publikace „Kvasice“ za cenu 250,- 
Kč/ks, který bude prováděn jen na OÚ Kvasice.

 U s n e s e n í
z 60. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 10. října 2005 

416/ Rada obce souhlasí s umístěním 3 ks směrových šipek na ul. Horní, 
Mírová a Krajina.
417/ Rada obce schvaluje přidělení druhé popelové nádoby.
418/ Rada obce souhlasí s uzavřením smlouvy mezi Obcí Kvasice a AS-
TREMA, spol. s r.o. Otrokovice.
419/ Rada obce souhlasí s uzavřením smlouvy mezi Obcí Kvasice a Zlín-
ským krajem na přidělení účelové neinvestiční dotace ve výši 15.000,- Kč 
z rozpočtu Zlínského kraje na opravu dopravního automobilu CAS 25, 
SPZ KM 42-44.
420/ Rada obce schvaluje finanční limit na mobilní telefon pro IZS Ha-
sičského sboru Kvasice.
421/ Rada obce schvaluje prodej pohlednic obce Kvasice za cenu 
2,50 Kč/ks.

 U s n e s e n í
z 61. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 7. listopadu 2005 

422/ Rada obce schvaluje rozpočtové opatření Obce Kvasice č. 5/2005 
a rozpočtové opatření Obce Kvasice č. 6/2005.
423/ Rada obce schvaluje přidělení obecního bytu v ul. Osmek čp. 463 
v Kvasicích.
424/ Rada obce doporučuje ZO schválit vyrovnání dlužné částky od 
p. Popelky za pronájem Sportareálu Kvasice převodem zařízení kuchyně 
na Obec Kvasice ve výši 75.000,- Kč
425/ Rada obce schvaluje umístění anténního stožáru na střeše „Pošty“.
426/ Rada obce schvaluje přidělení druhé popelové nádoby.
427/ Rada obce schvaluje podle § 13 zákona 143/1992 Sb., ve znění poz-
dějších předpisů a § 10 nařízení vlády č. 330/2003 Sb., ve znění pozděj-
ších předpisů odměny pro ředitele ZŠ Kvasice a ředitelce MŠ Kvasice
428/ Rada obce schvaluje finanční příspěvek ve výši 6.000,- Kč pro Spe-
ciální mateřskou školu Klubíčko, s.r.o., U Trojice 336, Tlumačov.
429/ Rada obce schvaluje výsledky inventur hotovostí a cenin za III.
čtvrtletí 2005 obce Kvasice a zařízeních obce Kvasice.
430/ Rada obce schvaluje rozšíření nájemní smlouvy pro pronájem míst-
ností na přízemí v budově čp. 16 v Kvasicích.
431/ Rada obce schvaluje neinvestiční náklady ZŠ Kvasice pro školní 
rok 2005 - 2006 ve výši 5.615,- Kč na žáka.
432/ Rada obce schvaluje odložení splátky povodňové půjčky za rok 2005.

U s n e s e n í
z 62. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 22. listopadu 2005 

433/ Rada obce schvaluje Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo č. 100260 ze 
dne 11. 3. 2005.

434/ Rada obce schvaluje finanční příspěvek na Vánoční běh pro TJ 
SOKOL Kvasice ve výši 2.000,- Kč a na Vánoční koncert pro dopravu 
a občerstvení ve výši 3.000,- Kč.
435/ Rada obce doporučuje ZO schválit mandátní smlouvu mezi Obcí 
Kvasice a REALKA-Rubíček plus s.r.o., Masarykovo nám. 9, Kroměříž 
na „Obnova a rekonstrukce ZŠ Kvasice“ ve výši 64.000,- Kč.
436/ Rada obce doporučuje ZO schválit smlouvu o převodu majetku 
z ČR - Hasičský záchranný sbor Zlínského kraje na Obec Kvasice pro 
potřeby SDH Kvasice, a to bezúplatným převodem.
437/ Rada obce schvaluje dodavatele na výměnu oken v obecním domě 
čp. 463 v ul. Osmek.
438/ Rada obce doporučuje zastupitelstvu na svém zasedání dne 7. pro-
since 2005 přijat tento program: zahájení, kontrola usnesení, zpráva 
o činnosti rady, majetek obce, návrh rozpočtu r. 2006, diskuse, usnesení, 
závěr.
439/ Rada obce doporučuje ZO schválit bezúplatný převod pozemku 
parc. č. 1882/1 v k. ú. Kvasice o výměře 585m2 z Úřadu pro zastupování 
státu ve věcech majetkových na Obec Kvasice a převod pozemku parc.
č. 1882/29 v k. ú. Kvasice o výměře 759m2 z Pozemkového fondu ČR 
na Obec Kvasice.

Krátké zprávy z obceKrátké zprávy z obce
� V ulici Čtvrtky směrem na Nový Dvůr bylo zbudováno nové 

osvětlení. Obec tímto reagovala na požadavky občanů bydlící v této 
části obce. Kvůli lepší dostupnosti k stávajícím obydlím bude i  zde 
vybudován chodník. 
��Prioritou obce, která se týká výstavby rodinných domků, zůstá-

vá projekt pracovně nazvaný Krajina II. a Krajina III. V současné 
době zbývá obci vykoupit čtyři pozemky, aby mohla začít hledat 
finanční prostředky na vybudování inženýrských sítí a komunikací 
v těchto nově vzniklých ulicích.
��V základní škole byla ukončena I. etapa její rekonstrukce. 

II. etapa obnovy a rekonstrukce základní školy je v plánu na rok 
příští (bezbariérový přístup, vzduchotechnika ve školní jídelně, 
výměna oken). Podmínkou je schválení státního rozpočtu na rok 
2006. Snahou zastupitelstva a vedení školy je začátek opravy na-
plánovat na období velkých prázdnin, aby byl co nejméně ohro-
žen chod školy. Dotace ze státního rozpočtu bude ve výši 14,5 mil 
korun, Obec Kvasice plánuje vyčlenit ze svého rozpočtu 1 mil.
��Situace kolem zámeckého parku je bohužel neměnná. V sou-

časné době nemá obec smlouvu o bezplatném převodu, nemá ani 
smlouvu o bezúplatném pronájmu asi 2 ha parku. Ty jsou stále ve 
vlastnictví státu. Radnice proto nemůže v parku dělat žádné výraz-
né zásahy. 
��Chráněné stromy v naší obci má v evidenci a na starosti Od-

bor životního prostředí v Kroměříži. Pokud občan zjistí jakékoliv 
nebezpečí nebo ohrožení ze strany starého stromu (suchá větev), 
může tuto skutečnost nahlásit na obecním úřadě nebo sám kon-
taktovat odbor životního prostředí. Jen se souhlasem příslušného 
odboru se může strom ošetřit. 
��Obec plánuje zřídit sběrný dvůr ve Starém dvoře. Probíhá tes-

tování budov, které by k tomuto účelu měly sloužit. Snížily by se 
tím náklady na likvidaci komunálního odpadu v obci. Nezbývá než 
věřit, že se dobrá věc podaří.
��Víceúčelové sportovní hřiště by mělo vzniknout v prostorách 

sokolské zahrady, rozšířené o část obecních pozemků. Tomu bu-
dou předcházet jednání o majetkových otázkách. Výstavba se plá-
nuje na nové čtyřleté volební období 2007-2010. Vše vyplynulo 
z jednání Obce Kvasice s TJ Sokol Kvasice. Bude se žádat o dotaci 
EU.  
��V příští roce (pokud bude schválený obecní rozpočet) začne 

v naší obci čtyřletá kampaň: Na kole jen s přilbou. Akci organizují 
TJ Sokol Kvasice a Kvasické noviny se spoluúčastí Obce Kvasice, 
mateřské a základní školy i široké veřejnosti. Obec vyčlenila ze své-
ho rozpočtu na uskutečnění kampaně 20.000 Kč na rok 2006. 
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Cestovní pasy se vydávají s územní platností do všech států světa. Pas 
se strojově čitelnou zónou se vydává ve lhůtě 30 dnů. Platí deset let, u dětí 
do 15 let platí pět let.

Pokud občan žádá o vydání cestovního pasu ve lhůtě kratší  než 30 dnů, 
obdrží pas bez strojově čitelné zóny, který platí jeden rok.

S žádostí o vydání cestovního pasu se občané Kvasic mohou obrátit na 
matriku Obecního úřadu v Kvasicích nebo na Městský úřad v Kroměříži 
– oddělení cestovních dokladů. 

Cestovní pas pro občana staršího 18 let

K vyřízení pasu potřebujete:
- vyplněnou žádost (obdržíte ji na matrice OÚ Kvasice)
- občanský průkaz
- 1 x fotografie
- správní poplatek 200,- Kč

Cestovní pas pro nezletilého občana staršího 15 let

K vyřízení potřebujete:
- vyplněnou žádost
- občanský průkaz
- správní poplatek 200,- Kč

Při podání žádosti musí být jeden z rodičů – předloží svůj občanský 
průkaz a podepíše souhlas s vydáním cestovního pasu.

Cestovní pas pro dítě do 15 let

O pas žádá jeden z rodičů,  dítě se musí na žádost podepsat (pokud už 
umí psát).

K vyřízení potřebujete:
- vyplněnou žádost
- rodný list dítěte
- 1 x fotografie
- občanský průkaz rodiče
- osvědčení o státním občanství ČR nebo dosavadní pas
- správní poplatek 50,- Kč.

Pokud se jedná o první cestovní pas, musí jeden z rodičů požádat o vy-
dání osvědčení o státním občanství ČR. K žádosti je třeba:
- rodný list dítěte
- oddací list rodičů nebo rodné listy rodičů
- občanský průkaz rodiče
- správní poplatek je 100,- Kč

Osvědčení vystavuje Krajský úřad Zlínského kraje prostřednictvím mat-
riky OÚ Kvasice. (Vzhledem k tomu, že vydání osvědčení trvá 2 – 3 týdny,  
prodlužuje se o tuto dobu vyřízení  cestovního pasu pro dítě do 15 let  na  
6 – 7 týdnů.)

Vydání cestovního pasu bez strojově čitelných údajů

Se žádostí o vydání cestovního pasu ve lhůtě kratší než 30 dnů se musí 
žadatel obrátit přímo na oddělení cestovních dokladů na Městském úřadě 
v Kroměříži (žádost si mohou občané vyzvednout i na matrice OÚ Kva-
sice).

Doklady k vyřízení jsou stejné jako v případech pro vyřízení cestovní-
ho pasu se strojově čitelnými údaji, pouze je třeba předložit 2 fotografie 
a správní poplatek je 600,- Kč.

ZMĚNY A DOPLNĚNÍ ÚDAJŮ V CESTOVNÍCH PASECH

Pokud občan žádá o zapsání dítěte do cestovního pasu nebo zapsání 
titulu do cestovního pasu, tak potřebuje:
- vyplněnou žádost
- občanský průkaz
- doklad, na základě kterého bude zápis do cestovního pasu proveden (rod-
ný list dítěte, vysokoškolský diplom)
- správní poplatek 50,- Kč

Občanský průkaz jako cestovní doklad do států Evropské unie – UPOZORNĚNÍ

Od 1. 1. 2006 lze k cestě do států Evropské unie použít kromě platného 
cestovního pasu pouze občanský průkaz se strojově čitelnými údaji, který 
nemá oddělenou vyznačenou část (ustřihlý rožek). Občanské průkazy bez 
strojově čitelných údajů (typ identifikační karty – růžový) i když jsou plat-
né, nelze tedy od 1. 1. 2006 k cestám do států Evropské unie používat.

Upozornění se dále týká společného cestování dětí zapsaných v občan-
ském průkazu rodičů.  Vzhledem k tomu, že dítě zapsané v občanském 
průkazu rodičů neprokáže státní občanství, doporučuje se, aby při společ-
ném cestování rodičů s dětmi se rodiče prokazovali cestovním pasem, kde 
mají děti zapsané nebo měli děti svůj vlastní cestovní pas. Předejde se tak 
zbytečným problémům při cestování do států Evropské unie.

ZMĚNA ZÁKONA O OBČANSKÝCH PRŮKAZECH

15. září 2005 nabyla účinnosti změna zákona o občanských průkazech.
Změna se týká občanských průkazů občanů narozených před 1. 1. 1936. 

Pokud tito občané mají ve svém občanském průkaze vyznačenou dobu 
platnosti „bez omezení“, nemusí si ve lhůtě do konce roku 2005 vyřídit 
nový občanský průkaz. 

Upozornění: Tyto občanské průkazy, i když zůstávají platné, neumožňují 
cestování do států Evropské unie.

VYDÁVÁNÍ CESTOVNÍCH PASŮ

Redakci Kvasických novin odpověděl na několik otázek starosta TJ 
Sokol Kvasice ing. Ivo Vysloužil.

1. Proběhlo jednání mezi Obcí Kvasice a TJ Sokol Kvasice?

Ano, jednání proběhlo 10. října 2005. Vedlo se v přátelském a kon-
struktivním duchu. Za Obec Kvasice byli přítomni: starosta obce pan 
Zdeněk Kohout, místostarostka obce paní Libuše Staňková, paní Sylva 
Korvasová a zastupitelé obce paní Jana Šišková a pan Václav Mucha. 
TJ Sokol Kvasice zastupovali: starosta ing. Ivo Vysloužil, místostarostka 
sestra Milena Hájková, jednatel bratr Josef Ondra a bratr Radek Psík.

2. Jaké otázky byly na programu jednání?

Projednávala se situace kolem sokolské zahrady a přilehlých pozemků 
a možná investice na rekonstrukci celé sokolské zahrady. Dohodli jsme 
se na postupu při podávání žádostí o dotaci na tuto akci. O dotaci bude 
žádat Obec Kvasice a Sokolové budou s obcí úzce spolupracovat. Do-
mluven byl termín na první polovinu roku 2007.

3. V současné době probíhá oprava sociálního zařízení na Sokolovně. Mů-
žete nám sdělit bližší informace?

V srpnu tohoto roku jsme od České obce sokolské Praha obdrželi 
dotaci na rekonstrukci sociálního zařízení v 1. patře Sokolovny ve výši 
250.000 Kč. Podmínkou bylo proinvestování celé částky  ještě v tomto 
kalendářním roce a s 30% finanční účastí naší organizace, tj 75.000 Kč. 
Rozpočet na prováděnou rekonstrukci je 500.000,- Kč. O dofinancování 
opravy ve výši 175.000 Kč jsme požádali Obec Kvasice. Rekonstrukci 
provádí firma z Kvasic.

4. Jaké mají plány Sokolové na rok 2006?

Hlavní prioritou naší TJ je rozšíření členské základny. To se nám daří 
už nyní. Od září vstoupilo do TJ Sokol 35 nových členů. Skupinka 16 
dětí pod vedením sestry Kamily Willertové nacvičuje na XIV. VŠESO-
KOLSKÝ SLET 2006 a  měli by jet cvičit i do Prahy.

Na letní prázdniny  chystáme LÉTO DĚTÍ SE SOKOLEM ve spolu-
práci s obcí. Jedná se o 14ti denní sportovní tábor pod dohledem budou-
cích učitelů a trenérů oddílu házené.

My se ptáme a pan starosta TJ Sokol Kvasice odpovídá
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Sportovci z DD Kvasice opět vítězí!
Dne 14. 9. 2005 se konaly v Pačlavicích IX. Sportovní hry seniorů. 

Naše družstvo, které mělo 5 členů,  dokázalo navázat na úspěchy z loň-
ského roku a s velkým bodovým náskokem zvítězilo. Sportovní disciplíny 
jako házení polen do pece nebo oblékání kabátu na čas byly sice netradič-
ní, ale nasazení našich sportovců bylo srovnatelné s těmi vrcholovými.

Našim k jejich úspěchu jistě pomohl i pravidelný trénink. Nakonec 
jsme se všichni shodli na tom, že jsme prožili hezké odpoledne plné 

sportu a zába-
vy, o kterou se 
vzorně postaral 
pořádající DD 
Pačlavice. Pod-
le hesla „Není 
důležité zvítě-
zit, ale zúčast-
nit se“ se o to 
my příští rok již 
po třetí určitě 
pokusíme! 

Lenka 
Machalová

Alkohol všeobecně provází člověka 
již téměř od nepaměti. Někomu sta-
čí vypít málo, jiný si musí skleničku 
více nahnout, aby začal otevírat 
a odhalovat svou duši. Neplatí, že 
jen ve víně je pravda. Zkuste se na-
pít například takové pravé švestkové 
slivovice.  Ke slivovici se váže mnoho 
pověr, pověstí, příběhů a zajímavých 
lidských osudů.

Kvasická pálenice funguje od 
roku 1968, kdy bylo jejím provozo-
vatelem zemědělské družstvo. Ještě 
předtím zde byla prádelna, později 
jatka. Od roku 1997 vyrábí z kvasu 
dobrou pálenku pan Antonín Ko-

Kvasická pálenice

Sportovci z DD Kvasice opět vítězí!

hout, zaměstnanec kroměřížské 
firmy. Ochotně nás provedl provo-
zem: „Kvasická pálenice bude letos 
v provozu od 1. září až zhruba do 
konce měsíce ledna příštího roku. 
Na začátku je kvas, který si přiveze 
pěstitel do pálenice. Nalije ho zven-
ku do zásobníku. Pracuji zde osm 
let a tak si troufám tvrdit, že podle 
chuti poznám dobrý kvas. Musím 
ale říct, že zde byly i případy, kdy 
jsem doporučil pálenku raději z do-
daného kvasu nepálit. Byla by to 
škoda času a hlavně peněz. Nejví-
ce se tato nešťastná událost stává 
u letních kvasů, které mohou „chyt-
nout“ druhé kvašení a vykvasit do 
octu.“

Ze zásobníku se kvas přepustí 
pomocí potrubí do prvního - zá-
kladního kotle. Zde se kvas vaří za 
pomoci uhlí, kterým se pod kotlem 
topí. Pan Kohout sleduje teplotu na 
teploměru. Když začne kvas vařit, 
uniká líh, který se sráží v chladiči 
z plynného stavu do kapalného. 
Z chladiče jde líh do zásobníku a li-
homěr po prvním přepálení ukáže, 
jestli se podaří vyrobit dobrá pálen-
ka. Z prvního přepálení kvasu vzni-
ká surovina zvaná „lajtr“. Jsou v ní 
ještě nežádoucí příměsi (dřeviny, 
methylalkohol atd.). Těch se zbaví-

me přepálením lihu v menším kotlí-
ku. Pod ním se topí dřevem, které si 
dodává každý zákazník sám. Mělo 
by být tvrdé a suché, nejlépe z buku 
nebo dubu.

V některých pálenicích se topí 
pod kotli plynem. Jedinou výhodou 
tohoto způsobu je docílení stálé 
teploty. Při klasickém topení uhlím 
a dřevem dojde při přiložení k sní-
žení teploty, při rozhoření může 
naopak teplota prudce stoupnout. 
Vařící surovina se musí více hlídat.  

Kapalinu vytékající z druhého, 
menšího kotle přes druhý chladič 
a zásobník nazýváme hotovou pá-
lenkou. Vodu do obou chladičů 

odebírá kvasická páleni-
ce z místní studny. Oba 
kotle a přídavné zařízení 
jsou vyrobeny z mědi. 
Z toho vyplývá i jejich 
vysoká pořizovací cena.  

„Hotovou slivovici ře-
dím vodou podle přání 
zákazníka,“ vysvětluje 
pan Kohout. „Někdy se 
snažím pěstitele přesvěd-
čit, aby se pálenka upra-
vila podle chuti. Tady 
ve Kvasicích používáme 
vodu z Popovic. Denně 
ji vozíme čerstvou ze stu-
dánky, ve které se každý 
rok provádí rozbor.“

Celý proces výroby 
pálenky je pod kontrolou 
Celního úřadu ve Zlíně. 
Úředníci přicházejí na 
začátku a konci výrob-

ní sezóny, zkontrolují, zda nebyly 
porušeny plomby na všech zape-
četěných místech. V posledním 
zásobníku je umístěno počítadlo, 
které zapisuje, kolik se v pálenici 
vyrobilo pálenky. Dále jsou v ní od-
měrné nádobky, do nich z každého 
vyrobeného litru lihu odkápne 1 ml. 
Po skončení pálení úředníci nádob-
ky odpečetí, změří a vypočítají, ko-
lik litrů lihu proteklo destilačním 
zařízením v pálenici a kolik množ-
ství peněz měl pracovník pálenice 
odvést státu. Tyto výsledky se srov-
nají se záznamy v účetních knihách 
a pak se ukáže, jestli je všechno 
v pořádku.

„Cena za 1 litr 100% lihu letos 
stoupla v kvasické pálenici od mi-
nulého roku z 205 Kč na 210 Kč. 
Mohou za to větší provozní nákla-
dy. Nejvyšší zdražení bylo minulý 
rok, kdy se zvýšila spotřební daň 
u lihu z 5% na 19%,“ hodnotí ceny 
pan Kohout. 1 litr upravené slivovi-
ce vyjde na 100 až 103 Kč. 

Už teď je v mnoha moravských 
vesnicích vzduch provoněný ne-
zaměnitelným aroma  vařícího 
ovocného kvasu. Letošní chladné 
a deštivé počasí nepřálo pěstitelům 
švestek. Úroda podle zahrádkářů 

není dobrá. Jako obvykle je trápí 
šarka a navíc švestky hodně hnijí. 
Celkově všechny pálenice hlásí 
i úbytek letního kvasu z meruněk, 
třešní, hrušek atd. Říká se, že po 
sedmi úrodných letech následuje 
sedm let hubených.

Dobrá domácí slivovice po okra-

jích skleničky řetízkuje, 
v krku pohladí a v ža-
ludku se rozlije příjemné 
teplo. Pěstitel na svoji 
vlastní pálenku nedá 
dopustit a o její jedineč-
nosti se vedou i spory. 
V mnohých městečkách 
a vesnicích pořádají ze-
jména zahrádkáři tzv. 
„Košt pálenky“. Při tom-
to zdravém soupeření se 
může každý, kdo přinese 
svůj destilát, přesvědčit 
o jeho kvalitě. Hodnoti-
telé neví, komu pálenka 
patří. Z toho důvodu je 
jejich rozhodování ob-
jektivní a nedá se nijak 
zmanipulovat. 

Vůni a lahodnou chuť 
slivovice, třešňovice či 

meruňkovice nemůže nikdy nahra-
dit kupovaný ovocný destilát. Podle 
slov pracovníka kvasické pálenice si 
stačí uvědomit, kde jsou dnes ti, kte-
ří pili borovičku, rum, fernet, režnou 
a jiné umělé destiláty. Nejsou už 
mezi námi. Domácí pálenka v ma-
lém množství prodlužuje lidský ži-
vot.                                            -nel-



strana 6                                                                                                                                                           Kvasické noviny

Děti z Mateřské školy Kvasice prožily nedávno krásný den v přírodě na 
farmě manželů Minaříkových na Tabarkách.

Opět se setkaly se známými „koňskými kamarády“. Na poníkovi Filípko-
vi se mohly nejen povozit, ale mohly jej i vyhřebelcovat a osedlat. Dále se 
dětem velmi líbila ukázka práce v kovárně pana Minaříka.

Ale překvapením ještě nebyl konec. S tažnými koníky Dášou a Míšou 
přijel pan Čevora a povozil naše děti vonícím a barevným lesem na bryč-
ce.

Návštěvou na farmě děti získaly hodně příjemných citových prožitků 
a nových poznatků.

Velmi rádi bychom touto cestou poděkovali manželům Minaříkovým za 
vstřícnost a ochotu, které vždy naši návštěvu na Tabarkách provázejí.

Už nyní se těšíme, že na jaře budeme opět moci za koníčky dojíždět.                          
                                        Mgr. Hana Soukupová, Ředitelka MŠ Kvasice

Hopsa hejsa 
do Tabarek

     …Zpívejme si, zpívejme
     a mějme se rádi,
     s písničkou je veseleji, věřte, kamarádi…!

Tato a spousta dalších pěkných písniček se ozývala ze sportov-
ní třídy MŠ Kvasice. V pondělí se zde konala pěvecká přehlídka 
„Kvasický slavíček“.
A kdo zvítězil?
Dětská porota ocenila zpěváčky takto:
1. místo: Eliška Ševčíková
 Lucinka Skopalíková
 Tomášek Machala

2. místo: Matýsek Marek
 Kristýnka Gazdová
 Daneček Hora

3. místo: Tomášek Hora
 Zuzanka Zdražilová
 Kubík Knoll

Hvězdičkové místo získali všichni ostatní zpěváčci. Zvláštní oce-
nění diváků si zasloužili Adámek Gerych s písničkou Jedna – dvě, 
Davídek Skácel – Pec nám spadla a Daneček Večeřa – Rybička.

Po závěrečném „koncertě“, ve kterém převládaly písničky ze 
známých pohádek, čekala sladká odměna.

Naši sólisté a ostatní účastníci pěvecké přehlídky se pak do-
hodli na uspořádání „turné“ po okolí Kvasic. Do doprovodné 
skupiny si vybrali p. Muchovou /harmonika/, Mgr. Budíka 
/el. varhany/ a Mgr. Davida /kytara/.

Naše děti zpívají rády a s chutí. Ale umí ještě spoustu dalších 
věcí. Nevěříte? Tak se na nás přijďte podívat!
                                                              Mgr. Hana Soukupová
                                                              Ředitelka MŠ Kvasice

V neděli 29. října 2005 se  sešla před budovou ZŠ v Kvasicích 
skupina nadšenců ze 3. a 4. třídy, kterou vedla paní učitelka 
Vítězslava Linhartová. Přidala se i maminka paní Klementová. 
V 9 hodin jsme vyrazili na turistický výšlap.

Na Nové Dědině se k nám připojila poslední účastnice. Počasí 
nám přálo. Ani jsme se nenadáli, už na nás čekala první zastávka 
ve Žlutavě. Posilněni a plni energie jsme se pobavili na kolotoči, 
prozkoumali poslední vojenské opevnění u kynologického cvičiště 
v Otrokovicích, zahráli si na schovávanou. Pěšina okolo Moravy 
nás zavedla do Kvasic za chvíli.

Celodenní turistika byla dost náročná, ale přinesla nám spoustu 
nových zážitků.                                              Vítězslava Linhartová

Vyjdete si s námi příště?

Podzim se kvapem přiblížil a vybízel nás svým maleb-
ným počasím k různým akcím a výletům do přírody.

Jako již tradičně se i letos konala přehlídka podzim-
ních draků. Některé děti si daly záležet a vyrobily si 
doma, ať už s rodiči nebo sourozenci, vlastnoručně 
draka. Jiné daly přednost zakoupeným. Důležité ale je, 
že nám ti naši letošní draci pěkně létali…jako s větrem 
o závod.

Letošní drakiádu jsme si vychutnávali plnými doušky. 
Počasí nám přálo,  jak se patří, a tak sluníčko vykouzlilo 
úsměv na tváři i těm dětem, které dráček nechtěl po-
slouchat. O vítr jsme nouzi neměli, takže si každé dítě 
zasloužilo sladkou odměnu za skvělé výkony svých dra-
ků. Zakončení drakiády proběhlo tradičně pozdravem: 
„Dračímu létání zdar!“

za MŠ Kvasice
p. uč. Petra Brychtová

DRAČÍ HOUFOVÁNÍ
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Název vedoucí den,    hodina               
Sportovní hry – mladší Machovský čt,  13:30 – 14:30
Sportovní hry – starší Sečen st,  13:30 – 14:30
Taneční – irské tance Doleželová po,  13:30 – 14:30
Taneční Linhartová čt,  13:30 – 15:00
Taneční - břišní tance Al-Asbahi pá,  13:00 – 14:00
Internetový Březíková čt,  13:30 – 15:00
Internetový Jeřábková pá,  13:30 – 15:00
Internetový Tomaníková po,  13:30 – 14:00
Internetový Vysloužilová út,  12:15 – 13:00
Příprava k příj. zk. M Konečná st,  13:20 – 14:50
Příprava k příj. zk. JČ Janoštíková po,  13:20 – 14:50
Matematický – 8. tř. Vysloužilová st,  13:30 – 15:00
Chemický Vrtalová po,  13:30 – 14:30
Tvorba www stránek Konečná po,  13:30 – 15:00
Pěvecký Doleželová nepravidelně, 
  podle potřeby
Aerobik –mladší Willertová st,  14:45 – 15:30
Počítačový – mladší Willertová po,  15:00 – 16:00
Vaření Vojtášková út,  15:00 – 16:00
Florbal – mladší Vojtášková čt,  15:00 – 16:00
Rybářský Bušík st,  14:00 – 15:00
Šachový Pospíšil út,  14:00 – 15:30
Výtvarné práce Grňa st,  1x za 14 dní 
Divadelní Doleželová bude upřesněno 
  v měsíci lednu
Další kroužky zajišťují TJ SOKOL Kvasice, FC Kvasice a ZUŠ 
Otrokovice.

V polovině listopadu bylo zhotovitelem – stavební firmou VW WA-
CHAL, a.s. – předáno k užívání stavební dílo v hodnotě 11 milionů ko-
run.

V rámci rozsáhlých rekonstrukčních prací, které v letošním roce v bu-
dově základní školy probíhaly, byla provedena v jejím suterénu výměna 
litinových odpadních svodů za plastové, ve většině tříd bylo nahrazeno 
žárovkové osvětlení za zářivky, celá budova byla ve střešních prostorách 
zateplena izolační vatou a změnami prošla také stávající střešní krytina. 
Byly nainstalovány ventilační turbíny, zpevněno uchycení hliníkových ple-
chů, opraven hřeben střechy a  hromosvody. 

Největších vizuálních změn však dostály obě tělocvičny. Rovnou stře-
chu vystřídala střecha sedlová a nevyhovující okna byla vyměněna za plas-
tová, rovněž došlo i k zateplení půdního prostoru. Koncem listopadu se 
provedla také oprava lamelové podlahové krytiny v malé tělocvičně, včet-
ně vybroušení a povrchové úpravy celé plochy. 

Řemeslníci nezapomněli ani na přeložení těžkou technikou poničeného 
chodníku mezi budovou tělocvičen a školním pozemkem.

Mohu s klidným srdcem konstatovat, že díky zřizovateli – Obci Kvasice 
– obdrželi všichni žáci i široká sportující veřejnost velmi hodnotný dárek 
pod letošní stromeček. Za to všem zastupitelům patří nejen poděkování, 
ale i slova uznání a rozzářené oči školáků.               Mgr. Ladislav Škrabal

ředitel školy 

Rekonstrukce základní školy dokončena

Vážení čtenáři,
dovolte, abychom Vás seznámili s provozem školní jídelny ZŠ Kvasice 

a zároveň Vás informovali o změnách, které nastaly s novou vyhláškou 
o stravování.

V našem zařízení se stravuje okolo 290 strávníků. Podle nové vyhlášky 
o školním stravování děti nejsou zařazovány na stravu dle tříd na I. a II. 
stupeň, ale podle věku. To znamená, že pro školní stravování je rozhodu-
jící věk dítěte. U žáka, který dovrší ve školním roce, tj. od 1. 9. kalendář-
ního roku do 31. 8. roku následujícího, určitého věku, je cena stravného 
stanovena takto:

I. kategorie 3 – 6 let 16 Kč za oběd
II. kategorie 7 – 10 let 18 Kč za oběd
III. kategorie 11 – 14 let 20 Kč za oběd
IV. kategorie 15 a více let 22 Kč za oběd  

Cena za oběd pro cizí strávníky činí 43 Kč. 

Obědy se platí zpětně, nikoliv zálohově, vždy k 15 dni následujícího 
měsíce.

V příštím školním roce nastanou změny. Komunikaci mezi strávníkem 
a provozem kuchyně bude zajišťovat čipová bezdotykový karta. Jejím pro-
střednictvím  se budou moci strávnici přihlašovat a odhlašovat ze stra-
vování. Změny se budou provádět tak jako dosud, vždy do 8:00 hodin 
ráno osobně, telefonicky nebo prostřednictvím sběrné schránky umístěné 
u kanceláře vedoucí školní jídelny. Podrobnější informace Vám budou 
včas oznámeny. 

Vzhledem k nové vyhlášce č. 107/2005 Sb. žádáme rodiče žáků, aby 
v den neplánované nepřítomnosti dítěte ve škole či školském zařízení od-
hlásili dítěti oběd do 8:00 hodin ve školní jídelně, tel.: 573 358 062. První 
den neplánované nepřítomnosti je možné oběd vyzvednout ve školní jí-
delně, jelikož tento den se dle vyhlášky považuje za pobyt ve škole nebo 
školském zařízení. V případě neodhlášení, bude následný den žáku oběd 
započítán v plné výši, tj. 43,-Kč.

Jídla v naší kuchyni jsou vařena podle zásad správné výživy a doloži-
telných receptur. Do jídelníčku jsou zařazována kromě jiného i jídla dle 
vlastních receptur. Například KVASICKÁ SMĚS je mezi  strávníky velmi 
oblíbená.

Stravovací provoz obsluhují 4 pracovnice - vedoucí školní jídelny, hlavní 
kuchařka, kuchařka a pomocná kuchařka.

Je nám potěšením vařit dětem i dospělým strávníkům. A když se k dob-
rému jídlu přidá úsměv a příjemné vystupování, tak je spokojenost dvojná-
sobná.                                                     Kolektiv školní jídelny ZŠ Kvasice

Přehled kroužků pro děti v Základní škole Kvasice

Školní jídelna informuje

Výměna oken.

Stavba střechy nad tělocvičnou.
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Pátek 7. října. Všude tma, 
mlha, na parkovišti před zá-
kladní školou je nezvykle 
rušno. Naši žáci totiž jedou 
k našim jižním sousedům na 
exkurzi „Habsburská Vídeň“. 
Někteří z nás Vídeň již navští-
vili, jiní  si dřívější hlavní měs-
to rakousko-uherské monarchie 
a nyní hlavní město Rakouska 
prohlédnou poprvé.

Do Vídně vjíždíme společně 
se sluníčkem, které na obloze 
vydrží celý den. Naší první 
zastávkou je nákupní centrum 
Hoffer. Zde se zdržíme jen půl-
hodinku, musíme přece přivézt 
z výletu malé dárečky. A tady 
je k tomu ta nejlepší příležitost. 
V centru Vídně ta možnost už 
nebude, jelikož ceny jsou zde 
poměrně vysoké.

A už směřujeme k zámku 
Schönbrunn. Pan Kočí, prů-
vodce celým zájezdem, nám 
přibližuje historii zámku. Vše 
„prošpikuje“ pikantnostmi ze 
života Habsburků, které si děti 
jistě zapamatují. Společně vy-
stoupáme na Gloriette, odkud 
máme Schönbrunn a celou Ví-
deň jako na dlani.. Každý z nás 
si může prohlédnout celý areál 
individuálně. Času je dost, pro-

Výlet k sousedům

to někteří zavítají do ZOO, do 
bludiště, jiní se jen tak prochá-
zejí po nádherném parku s fon-
tánami a spoustou květin.

No a pak nás již čeká samot-
né centrum Vídně. Přes  Volks-
garten  se dostáváme až k Hof-
burgu, sídlu spolkového  pre-
zidenta. Historické jádro tvoří 
Stephansplatz s monumentál-
ním Stephansdomem. Prochá-
zíme nejkrásnějším vídeňským 
bulvárem -  Kärntner-Strasse – 
k památníku Wolfganga Ama-
dea Mozarta, kde se všichni 
společně fotografujeme. Nád-
herná je také budova Burgthe-
atru a  vídeňská radnice, kde se 
v období adventu konají známé 
vánoční trhy.

Naše procházka Vídní po-
malu končí. Nasedáme do au-
tobusu a pohledem se loučíme 
s touto historickou perlou na 
Dunaji. Průjezd hlavním měs-
tem Rakouska je plynulý, nic 
nás nezdržuje, takže domů se 
v pořádku dostáváme kolem 21 
hodiny. A protože se nám zá-
jezd  po všech stránkách vyda-
řil, těšíme se na příští rok, kdy 
se do Vídně, tentokrát vánoční, 
opět vydáme.

Mgr. Dagmar Březíková

V termínu od  23. 10. do  25. 10. 
2005  se konal na Rozsypalově  les-
ní  osadě – Kudlovské  dolině  se-
znamovací  pobyt  žáků  6. ročníků. 
V neděli  maminky  a  babičky  do-
smažovaly  řízky,  dopékaly  buchty  
a  koláče  a  děti  naší ZŠ Kvasice  
si  balily své  věci. 16. hodina se  
blížila,  tatínkové  nastartovali  svá  
auta a  postupně  odváželi  své  děti  
na  pobyt.

PRODLOUŽENÉ  PRÁZDNINY
Ubytovna  i  třídní  učitelé  6. roč-

níků  -  p. uč. Markéta  Doleželová 
a Mgr. Jiří  Machovský - již  s oče-
káváním  vyhlíželi  každý  své  žáky. 
Hurá, jsme  všichni. Kamarádi  ze  
třídy si  vybrali pokoje a začalo vy-
balování. Naši  sportovci nezaháleli 
a hned chtěli hrát turnaj ve fotbale. 
Jelikož máme sportovně založené 
i dívky, souboj o míč nebyl nikterak 
jednoduchý, protože kluci jsou gen-

tlemani a nechtěli něžnému stvoře-
ní ublížit kopnutím. Ti, kteří fotbal 
považují za hru, při které se běhá 
za kulatým nesmyslem, šli raději 
obdivovat krásu přírody. Po fotba-
lovém turnaji, ve kterém zvítězily 
dívky,  jsme šli chystat dřevo na tá-
borák, u kterého jsme si zazpívali, 
poslechli si pár vtipů od nejlepšího 
vypravěče Marka Plačka a taky 
se zasmáli, když krásně opečené 
špekáčky skončily v ohni. Jelikož 
byla hodina večerní a kolem nás se 
rozprostřela tma, naskytl se prima 
nápad – stezka odvahy. Někteří byli 
tak stateční, že večerní Kudlovskou 
dolinou  procházeli sami, jiní se 
vymlouvali, že nemohli najít bránu, 
která vedla k lesu. Ti, kteří statečně 
překonali sami sebe, dostali za od-
měnu pexeso.

Druhý den nás čekal výšlap na 
Bunč a Komínské skály. Počasí nám 
přálo, nálada byla výborná, a tak 
jsme za hodinu a půl byli na Bunči. 
Po obědě  jsme obdivovali výhled 
z Komínských skal. Po turistickém 
výletu  jsme měli volnou chvilku, 
kterou někdo prolenošil v posteli, 
jiný opět sportoval a hlavně -  dívky 
se připravovaly na večerní diskoté-
ku. A je to tady, rychle upravit vlasy 
gelem, namalovat rty, poslední po-
hled do zrcadla a může se jít, bude 
se totiž volit MISS a MISSÁK Kud-
lovské doliny 2005. Diskohity  zně-
ly celou ubytovnou a chvilky, kdy 
se netancovalo, vyplňovaly spole-
čenské hry mezi družstvy. Vítěz byl 
vždy sladce odměněn.. A přichází 
hřeb večera, dívky jsou netrpělivé, 
hoši pokukují,  kterou nominovat. 
A je rozhodnuto, hlasy spočítány 
a jde se na vyhlašování.

MISS Kudlovská dolina 2005 se 
stává Martina  Opravilová
1. VÍCEMISS  

Michaela  Daňková 
2. VÍCEMISS  

Markéta  Tomaštíková
Dívky si oddechly, baští sladkosti 

a těší se, zda právě  ten  jejich  vy-
volený Missák vyhraje. U hochů to 
není tak jednoznačné,  a proto byli 
oceněni dva MISSÁCI  na 2. místě  

- Tomáš  Gabrhelík a  Lukáš  Sed-
lář.  MISSÁKEM  Kudlovská  doli-
na 2005 se stal  Libor  Bouda.

Je úterý  dopoledne, dáváme se 
do úklidu, protože odpoledne změ-
říme své síly ve sportovních disci-
plínách. Před obědem je čas na 
jedno fotbalové utkání a dostavba 
bunkrů v lese. Po výborném obědě, 
ze kterého by měl radost i Pepek 
námořník, jelikož byl špenát, jsme 
nemuseli mít strach, že by někdo 
sportovní úkol nezvládl. A v čem 
se závodilo a jak to dopadlo?
HÁZENÍ  MÍČE  NA  CÍL
1. místo   Markéta    Kadlčíková                                        
1. místo   Lukáš  Podaný
2. místo   Markéta    Hovadíková                                        
2. místo   Jan  Slavík 

BĚH  S MÍČKEM  NA  LŽÍCI
1. místo    Petra  Machalová                                        
1. místo    Petr  Slavík
2. místo    Jana    Vlčková                                                   
2. místo    Martin  Kuběna
3. místo    Aneta   Pomališová                                            
3. místo   Libor  Bouda   

MÍČOVÝ  SLALOM 
1. místo Martina Přikrylová                                           
1. místo    Michal  Šebestík
2. místo    Šárka  Kratinová                                                
2. místo   Břetislav  Krejčíř
3. místo Kamila   Hložková                                              
3. místo   Tomáš  Gabrhelík

NEJRYCHLEJŠÍ  OTOČKY
1.místo Markéta  Tomaštíková                                     
1. místo   Radek  Pluhař
2.místo Martina  Opravilová                                         
2. místo   Lukáš   Podaný    
GRATULUJEME!
  Je  úterý  16 hod.,  rodiče  se  sjíž-
dějí, kamarádi  se  loučí  a  ještě  
poslední  pohled  na  ubytovnu  
s posteskem : „Někdy příště!“ 

Seznamovacího  pobytu  se  zú-
častnilo 30 dětí. Tímto bych chtěla 
poděkovat  panu  řediteli ZŠ Kva-
sice  Mgr. Ladislavu  Škrabalovi  
za  umožnění  této  akce, kolektivu 
Rozsypalovy lesní osady za oběta-
vost a hlavně dětem za bezvadné 
3dny.              Markéta  Doleželová

učitelka ZŠ  Kvasice

Slet draků se konal i 16. října 2005 na kopci za Krajinou.
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Letošní rok jsme zahájili příjemným pobytem ve Velkých Karlo-
vicích. A pak už nastaly běžné starosti i radosti. Škola, práce, ale 
i rozptýlení, jako byl vydařený 1. slet čarodějnic, kdy se na naší za-
hradě objevilo hned několik desítek ježibab, které se utkaly v růz-
ných disciplínách.

Po provozní stránce se nám podařilo zvelebit ubytovací část, po-
řídil se nový nábytek a položila se dřevěná podlaha v klubovně, 
přebudovaly se prostory pro individuální péči a rehabilitaci.

Nyní čekáme na dostavbu pracovní dílny, která bude sloužit na-
šim klientům, jenž ukončili školní docházku.

Jinak se, i přes starosti s tím spojené, těšíme na Vánoce a samo-
zřejmě plánujeme akce na příští rok. Snad se náš sen o vestavbě 
pokojíků v půdních prostorách ústavu a velmi výrazná přeměna 
zahrady stane skutečností.

   Za všechny klienty a pracovníky RC Kvasice Vám přeji zdraví, 
klid a pohodu.                                                        Radovan Ředina

RC Kvasice – součást naší obce

Jak mnozí jistě víte, v prosto-
rách Základní školy v Kvasicích 
mají k dispozici dvě třídy také 
děti ze Základní školy praktic-
ké a Základní školy speciální 
Kroměříž. Jde o žáky s  těžkým 
zdravotním postižením, kteří jsou 
vyučováni podle Vzdělávacího 
programu pomocné školy  nebo 
Rehabilitačního vzdělávacího 

programu. Výuka je proto zcela 
odlišná od vyučování žáků běžné 
školy. V rozvrhu našich dětí na-
jdete předměty jako rozumová, 
smyslová, pracovní a výtvarná, 
hudební a pohybová či rehabili-
tační tělesná výchova.

Uplatňujeme také tzv. struktu-
rované vyučování. Žáci pracují 
s hmatovou lištou, na níž jsou 

Hudba spojuje dětiHudba spojuje děti
suchým zipem upevněny symbo-
ly, které dětem pomáhají lépe se 
orientovat v režimu dne. Každý 
symbol vyjadřuje určitou činnost, 
takže děti vědí, co bude právě ná-
sledovat. Například kostka zna-
mená práci, polštářek odpočinek, 
rolnička či chrastítko označuje 
zpívání v hudební výchově, baló-
nek je symbol pro výchovu těles-

nou apod. Žá-
kům věnujeme 
ind i v iduá ln í 
přístup s ohle-
dem na jejich 
postižení. 

 
Jednou z nej-
oblíbenějších 
činností našich 
dětí je poslech 
nejrůznějších 
písní a hudeb-
ních skladeb. 
Velmi nás proto 
potěšilo setkání 
se žáky ze třídy 
7.B. Žáci přišli 
s paní učitel-
kou Bronisla-
vou Zatlouka-
lovou v rámci 
předmětu ro-
dinná výchova 
do naší třídy 

na návštěvu, zazpívali nám moc 
pěkné písničky za doprovodu ky-
tary a zahráli si s námi i veselou 
ukazovací hru „Hlava, ramena, 
kolena, palce.....“.  Toto zpestření 
se našim dětem velmi líbilo. Za 
pěkné chvíle děkujeme a již teď 
se těšíme na další setkání.

Žáci a učitelky 
ZŠ praktická a ZŠ speciální Kroměříž

Čas letních prázdnin je v nenávratnu. Ale mnohé, co jsme prožili, 
máme uchováno v paměti a také na fotografiích. To už nám nikam nezmi-
zí! A vzpomínka na příjemně prožité chvíle nás jistě povzbudí. Doufáme, 
že takovým povzbudivým zážitkem pro děti byla akce zorganizovaná pro 
ně 31. srpna v parku  - Rozloučení s prázdninami.

Poslední prázdninové odpoledne mohly děti se svými rodiči, sourozenci 
a kamarády prožít sportovně a soutěžit v orientačním běhu parkem. Úko-
lem bylo proběhnout vyznačenou trasu co nejrychleji a při tom si zapama-
tovat co nejvíce obrázků na terčích rozmístěných po trase.

Čekání na vyhlášení vítězů si děti krátily projížďkou na koni, malová-
ním na chodník nebo jinými hrami. 

Sladká odměna neminula nikoho, ale 3 nejlepší z nejlepších ve 3 kate-
goriích si odnesli věcné ceny. 

I. kategorie (předškolní věk)
1. místo    Jan Augustin
2. místo   Michal Rozsypal 
3. místo Eva Hovadíková

II. kategorie (1. stupeň ZŠ)
1. místo    Aneta Smějová 
2. místo   Jana Vlčková 
3. místo Kristýna Grebeňová

III. kategorie (2. stupeň ZŠ) 
1. místo    Magda Gazdošová
2. místo   Terezie Gazdošová
3. místo Jan Gazdoš 

Sláva vítězům a čest všem zúčastněným!   Za pořadatele Dana Malenovská
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Naše rybářská organizace má 
226 členů, kteří pocházejí pře-
vážně z obcí Kvasice a Tluma-
čov. Organizace obhospodařuje 
2 rybníky v areálu Cukrovar 
a na Krajině. O tyto rybníky 
a jejich okolí se starají všichni 
rybáři. Ti se snaží, aby rybníky 
i jejich okolí udržovali v tako-
vém pořádku, aby se nám i ná-
vštěvníkům v areálu líbilo. Naši 
rybáři odpracovali na brigádní 
činnosti 1760 hodin. Letos jsme 
udělali novou přípojku elektric-
ké energie, položili nové potru-
bí přes spodní rybník, provedli 
vnitřní rekonstrukci našeho zá-
zemí, které používáme hlavně 
při výlovech, ale i k příjemné-
mu posezení při různých příle-
žitostech. Letos na jaře jsme do 
našich rybníků nasadili 3400 ks 
ryb. A to kapra, amura, lína 
a tolstolobika. Tyto ryby jsme 
denně přikrmovali a na podzim 
jsme na rybnících slovili 2500 
kaprů, 550 amurů, 200 línů 
a 100 tolstolobiků. Tyto ryby 
jsme nasadili na Štěrkoviště, 
které máme za úkol zarybňovat. 

ZPRÁVA O ČINNOSTI RYBÁŘSKÉ ORGANIZACE

Na Štěrkoviště jsme ještě nasa-
dili 950 ks štik a 5000 ks can-
dátů, aby naši rybáři i hostující 
rybáři z jiných organizací měli 
co chytat a odcházeli od vody 
spokojeni a s hezkým rybář-
ským zážitkem. 

Začátkem září proběhly na 
Štěrkovišti rybářské závody 
dospělých, kterých se zúčast-
nilo 154 rybářů. Soutěžilo se 
ve 4 kategoriích o hodnotné 
ceny. Některým přálo štěstí více 
a získali některou z cen. Ti,  kte-
ří to štěstí neměli, se dobře po-
bavili při dobrém občerstvení.

Tyto závody již získávají mezi 
rybáři reputaci jak dobrou orga-
nizací, tak rybářským zážitkem. 

Na závěr bych chtěl poděko-
vat za vstřícný přístup Obecní-
mu úřadu Kvasice,  Obecnímu 
úřadu Tlumačov a všem lidem, 
kteří nám pomáhají v naší čin-
nosti. Do roku 2006 přeji všem 
rybářům pevné zdraví, hodně 
úspěchů rybářských  i v osob-
ním životě.             Petrův Zdar

Za MO Kvasice 
hospodář Vladimír Kuchař

Vyhlašování výsledků.
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Soutěžní družstvo SDH Kvasice se zúčastnilo v měsících 
srpnu a září celkem 3 soutěží v požárním sportu.

Hasiči na Lubné uspořádali v sobotu 27. 8. 2005 závody 
podle starého způsobu. Závody měly 3 kategorie: muži, ženy 
a muži nad 35 let. Sací vedení muselo být sešroubované před 
ponořením do nádrže a hadice se spojují mimo základnu.

Další závod v Bařicích nám  také nevyšel podle předpokla-
dů. Po menší chybě mužů na „sání“ byl čas sestřiků terčů až 
34,84 s. Tento čas stačil na celkově sedmé místo. Dívčí druž-
stvo si vedlo na „sání“ o mnoho lépe než muži, ale u roztažení 
hadic se projevila chyba ve spojení, a tím nebyl jeden terč sho-
zen, a proto byly dívky diskvalifikovány.

Poslední závod sezóny proběhl v sobotu 17. 9. 2005 v  Bělo-
vě, který byl doprovázen nepřízní počasí. Mužskému družstvu 
se vedlo a s časem 25,87s,  skončilo na třetím místě za prvním 
Karolínem a druhým Bělovem. 

Ing. Josef Stašiak
jednatel SDH

Hasičské soutěže v srpnu a září

Od posledního vydání Kvasických novin se odehrálo několik požárů. 
Měli jsme tři výjezdy. První požár byl 31. 8. 2005. Hořel stoh u cihelny. 
Nešlo už nic zachránit díky počasí, které v tu dobu bylo (sucho a vítr). 
Pokud je požárem zasažen celý stoh, nechává se pod dohledem dohořet 
a hlavně se chrání okolí stohu. Stoh dohořívá podle svého stavu (výška 
uskladnění, stáří, velikost aj.) asi  do dvou dnů.

Druhý požár, kde jsme byli vysláni,  vznikl 17. 10. 2005 kolem 14:45 
hodin v areálu METALŠROTU a.s. Tlumačov. Požár byl náročný na fy-
zickou kondici – dlouhá doba hašení. Museli jsme  použít i  dýchací pří-
stroje. Na základnu jsme se vrátili zhruba kolem 21:30 hod. Po vyšetření 
byla zjištěna příčina požáru - samovznícení. Všechny dotčené těší osobní 
pochvala od ředitele podniku, starosty obce a starosty SDH Tlumačov 
za provedenou pomoc na úrovni. Byla to pro nás velká odměna. Jsme 
potěšeni, že někdo dovede naši dobrovolnou činnost ohodnotit.

Posledním zásahem, kam jsme vyjeli, byl požár pily v Lubné, který 
vznikl v sobotu 5. 11. 2005 kolem 23:45 hod. K tomuto požáru jsme 
dojeli jako druzí. Na místě jsme prováděli ochlazování tlakových lahví 
a dálkovou dopravu vody. Na naši základnu jsme dorazili kolem půl čtvr-
té ráno. Čekali nás kamarádi, kteří dělali zálohu pro druhý výjezd. Mezi 
nimi byla i naše členka, což nás těší. 

Po všech provedených zásazích jsme museli uvést techniku do poho-
tovostního stavu, to znamená doplnit PHM, vyměnit mokré a špinavé 
hadice a další věci tak, aby auta mohla kdykoliv vyjet k zásahu.

Všechny požáry nám byly vyhlašovány z operačního střediska Zlínské-
ho kraje -  pomocí spojovací techniky. Ve všech případech jsme spolupra-
covali s profesionálními hasiči z Kroměříže a Otrokovic. Pro zajímavost: 
letos jsme vyjeli k 7 požárům a 4 technickým pomocím. 

Chci také připomenout pár větami, že nastane čas Vánoc, oslavy nové-
ho roku a s ním spojené zvýšené nebezpečí vzniku požáru díky používá-
ní zábavné pyrotechniky či svíček na stromečku. Zvyšte také pozornost 
nad vašimi dětmi, které taky mají rády zmíněné věci.

Tímto bych chtěl i já poděkovat všem, kteří se podíleli na zdolávání 
požáru v tomto roce, je to naše záliba a ne povinnost. Proto moc děkuji 
hlavně těm hasičům, kteří jsou ještě „mladí“a nemají moc zkušeností. 
Děkuji za jejich snahu se učit bojovat s takovým živlem. Je nutné po-
dotknout, že všechny naše zásahy proběhly bez zranění, což je velice 
důležité. Vážím si jich a přeji jim hodně úspěchů v novém roce 2006 
a hodně chuti do boje s ohněm a nejen s ním, ale s jakoukoliv mimořád-
nou situací. Samozřejmě nesmím opomenout všechny naše drahé man-
želky, tak i naše lásky za to, že nás berou takové, jací jsme a chápou, že 
to, co děláme, je náš náročný koníček. Přeji si, ať nás nadále podporují 
a chápou.

Všechno nejlepší, hodně zdraví, lásky a štěstí v novém roce 2006 přeji 
také všem spoluobčanům. Přeji jim, aby nás vídali vždy jen třeba na kul-
turních či jiných akcích, ale hlavně ne u jakéhokoliv zásahu.

Smolinka Radek
starosta SDH Kvasice

H a s i č i   i n f o r m u j í
Svátky vánoční jsou už 

za dveřmi, a tak nastává 
čas, kdy po celoročním 
shonu je třeba zpomalit, 
ohlédnout se za uplynu-
lou sezónou a trošku i bi-
lancovat.

Letos jsme pořádali ně-
kolik soutěží, například 
Kvasická skala, Memoriál 
J. Machaly, Mikulášské 
střílení a již tradiční Den 
dětí. Tyto akce jsou pra-
videlné, což se projevuje 
nejen zvyšujícím se po-
čtem účastníků, ale i kva-
litou závodů. Při nich se 
setkáváme s členy klubů 
téměř z celého kraje, vy-
měňujeme si zkušenosti 
a poznatky. Loučení se 
sezónou proběhlo 10. pro-
since Vánoční cenou, po-
sledním ohlédnutím za 
letošním rokem. Areál 
střelnice využívají i přes-
polní kluby, např. Wes-
tern Otrokovice či KVZ 

Zprávy Klubu vojáků v záloze Halenkovice, a to jak na 
trénování, tak i na pořá-
dání závodů.

Ve vybavení střelnice ne-
zůstáváme stát na místě, 
ale jdeme dál. Vybudovali 
jsme otočné terče a drá-
hu pro terč běžící. Veš-
keré tyto zásahy a změny 
v areálu je nutné konsul-
tovat s balistikem a poté 
musí proběhnout schva-
lovací řízení na PČR, aby 
byl zaručen bezpečný 
provoz střelnice. Všichni 
členové si zaslouží podě-
kování za obětavou práci 
pro naši organizaci.

Nakonec bych chtěl 
Vám, milí čtenáři, jmé-
nem celého klubu popřát 
svátky veselé a bohaté ne-
jen na dárky, ale hlavně 
na chvíle šťastné, milé, 
prožité s těmi Vám nej-
milejšími. V příštím roce 
nechť si splníte své sny, 
plány a přeji Vám co nej-
více setkání s paní Štěstě-
nou.                         J.M.

Soutěž v Bělově.
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Přijíždíte od Tlumačova do Kvasic a odbočujete na křižovatce u pošty. 
Z levé strany čeká obrovský náklaďák (a že jich jezdí čím dál víc, stále vět-
ších i delších) a brání veškerému výhledu na tuto stranu. Dáte přednost vo-
zidlům jedoucím po hlavní od Kroměříže a odbočíte doleva. Teprve teď to 
vidíte, jste téměř v pasti. Obtížně najíždíte do úzkého prostoru, protože před 
domem č.p. 497 téměř permanentně parkuje osobní vůz, polovinou blokuje 
úzký chodník a druhou je vystrčen do silnice, to vše na hranici křižovatky. 
Do pravní policii to nezajímá, značkou místo ošetřeno není. Odbočujete 
dále do Horní ulice a těsně vpravo za rohem vás čekají dvě stojící dodávky 
před prodejnou p. Bořuty. Nelze předjet, protože jedou vozidla v protisměru 
a musíte zablokovat křižovatku. A to ještě stojí další vozy na opačné straně 
vozovky (tam zejména zrána), protože kdo nakupuje v trafice či v pekárně, 
zastaví rovnou před vchodem a klidně i s autobusem. Zřejmě s myšlenkou: 
když na tu chvíli zastavím provoz, nic se nestane. 

Vím, jakým problémem jsou dnes místa k parkování. Našim starým do-
mům chybějí garáže a vozidel přibývá. Ne každý má to štěstí, aby měl své 
auto na dohled a současně nepřekážel. Přesto často vidíme, jak chybí zdravá 
míra soudnosti a etiky. Jak se chováme v životě, tak i na silnici. Pak často já, 
já, jen já, ostatní prominou, počkají, obejdou, nic jiného jim nezbývá. Smut-
ný pohled na obrovský kamión, který zatarasí prostor ulice a zastíní okna 
domů. Jezdím náklaďákem, zaparkuji jej tedy po práci a přes noc u svého 
bydliště na úkor osobních vozů.

Lze namítnout, že na tom nejsme ještě nejhůř a situace v rušném provozu 
měst bývá daleko horší. Ale budeme jen čekat, až tam dojdeme?  Kam se 
až s těmito problémy dostaneme, když vozidel bude stále přibývat? Zastu-
pitelstvo obce by mělo ve svých plánech myslet na dostatek parkovacích 
ploch. Jasně by mělo být vymezeno, kde lze zastavit a stát a kde si to prostě 
nemůžeme dovolit, kde je chodník a kde parkoviště. Aby v našem městečku 
nebyl chaos, ale řád. A aby se nám tu žilo lépe.                                       -vd-

K problému parkování

Očkovací kalendář prodělal v průběhu posledních asi 10 let některé výrazné 
změny, proto se domnívám, že nezaškodí zmínit se o předepsaném, tedy povin-
ném, očkování pro děti, a pak i o některých novinkách v očkování, event. mož-
nostech nadstandardního očkování.

Schéma základního, povinného očkování: 
- proti tuberkulóze /BCG vakcinace/:
většina novorozenců je očkována ještě před odchodem z porodnice, a to od 4. 
dne po narození. Kroměřížské novorozenecké oddělení asi od zač. letošního 
kalendářního roku propouští některé novorozence bez tohoto očkování a zve je 
pak zhruba během týdne k další návštěvě oddělení,  kdy je dítě doočkováno.
- proti záškrtu, tetanu, černému kašli a Haemophillus influenzae B /vakcína Te-
tract- Hib/:
očkování zahajujeme obvykle ve 3 měsících života I. dávkou, následuje II. dáv-
ka po měsíci a III. dávka opět po měsíci, přeočkování v 18ti měsících života
- proti žloutence typu B /vakcína Engerix- B/: 
I. dávku aplikujeme obvykle za měsíc po III. dávce Tetract-Hib, II. dávku za 
měsíc a III. dávku za 5 měsíců po II.dávce, tedy obvykle kolem 1 roku života
pozn.: lze volit i současné očkování vakcíny Tetract-Hib + Engerix-B, tedy při 
jedné návštěvě poradny dostane dítě 2 injekce, osobně se kloním k první mož-
nosti očkování
- proti dětské přenosné obrně /vakcína polio Sabin/:
tzv. „očkování na lžičku.“ 
dítě dostane během života celkově 5 dávek této očkovací látky – 4 dávky bě-
hem kojeneckého, event. batolecího období; 5. dávku pak ve 13ti letech očku-
jeme vždy v březnu a květnu  
- proti spalničkám, příušnicím a zarděnkám /vakcína Trivivac/: 
I. dávku očkujeme od dokončeného 15. měsíce života, II. dávku pak asi za 6 
měsíců po I. dávce
- proti záškrtu, tetanu, černému kašli /vakcína Infanrix/: 
přeočkování v 5ti letech věku, obvykle při pětileté preventivní prohlídce 
- v 11ti letech života dělá kalmetizační sestra z Kroměříže,  příp. ze Zlína, všem 
dětem tzv. Mantoux test na levé předloktí, děti dostávají pozvánky k návštěvě 
kalmetizačního odd. Pokud se tento test „neujme“, je dítě znovu očkováno 
proti tuberkulóze, tak jako v novorozeneckém věku. 
- proti žloutence typu B /vakcína Engerix-B/: 
ve 12ti letech života, platí pro ročníky dětí 1989 a mladší, ale už ne pro ty, 
které jsou očkovány touto vakcínou v kojeneckém věku- viz. výše, očkovací 
schéma je stejné, tedy 3dávkové 
- proti tetanu /vakcína Alteana/: 
ve 14ti letech života, s pravidelným přeočkováním pak v 10ti, maxim. 15ti-le-
tých intervalech. Při závažnějších poraněních však přeočkováváme i dříve.
Dokončení v dalším vydání Kvasických novin.

Očkování jako součást prevenceOčkování jako součást prevence
MUDr. Jana ŠkubalováMUDr. Jana Škubalová

Možná už si v dnešní uspěchané době 
ani nedokážeme uvědomit, jakým směrem 
se ubírá vývoj a vzdělání mladého člověka. 
Školství je dnes nastaveno tak, aby děti mu-
sely co nejméně přemýšlet. Kdekdo bojuje 
s tím, aby se žáci nebiflovali věty a vzoreč-
ky zpaměti, ale aby si uměli najít informace 
na internetu. Z vlastní zkušenosti vím, že ke 
splnění domácího úkolu mnohdy stačí vytiš-
tění článku, který se student ani nenamáhá 
napřed přečíst. K čemu tento vývoj povede 
si netroufám odhadnout. 

Lidský mozek je pro paměť a logické 
myšlení využit asi z 5 až 6 %. Jednou z čin-
ností, jak si udržovat aktivitu mozku na při-
jatelné úrovni,  je hraní na hudební nástroj. 
Ovšem za hraní na nástroj nepovažuji na-
učit se tři akordy a bezmyšlenkovitě mlátit 
do kytary. Dá se to srovnat třeba s psaním. 
Malé dítě by velmi rádo napsalo mamin-
ce dopis, ale s naučenými pěti písmenky 
abecedy to půjde těžce. S argumentem, 
že přece písmenko X nebudu používat tak 
často, takže se ho raději nebudu učit, zde 
určitě nelze uspět. Stejné je to u hudební-
ho nástroje. Naučit se musím všechny noty 
a hmaty, i když některé použiji jen zřídka. 
Učit se hrát na hudební 
nástroj je užitečné i pro 
méně talentovaného 
člověka. Důležitější 
je vlastní zájem nebo 
motivace od rodičů. 
Od malička je vhodné 
zpívat s dětmi písničky. Je důležité, aby 
děti věděly, že hudba vypadá i laskavě, ne 
jenom jako směs nereálných zvuků a ob-
rázků z televizní obrazovky. Psychologický 
význam vlastními silami vytvořené hudby je 
možná trochu podceňován, ale myslím si, 
že z dítěte, které si občas zazpívá a zahraje 
lidovou písničku, nemůže vyrůst špatný člo-
věk. Za 13 let mého působení v základních 
uměleckých školách mohu s jistotou tvrdit, 
že děti navštěvující tento druh školy jsou 
celkově méně problémové než jejich vrstev-
níci bez zájmu o hraní. Nevím, jestli je to 
způsobeno jen výchovou k hudbě. Možná 
se ti problémoví prostě nehlásí. Zejména 
v Kvasicích se vždy jednalo o velmi hodné 
děti. Ve městech je situace malinko horší.

Hraní na hudební nástroj v umělecké 
škole je hlavně zábavné. Není to jen dřina se 
stupnicemi a etudami. Po zvládnutí základů 
hry si děti rády zahrají a zazpívají v komor-
ních souborech nebo malé školní kapele. 
Každoročně pořádáme několik vystoupení. 
Naše vánoční koncerty v základní škole se 
již staly tradicí. Nejvíc se ale naše děti těší 
na vystoupení v mateřské škole, bavilo je 
hrát také v Domově důchodců  v Kvasicích 
a mnohokrát vystupovaly na koncertech 

a akcích v Otrokovicích. I když před kaž-
dým koncertem jsou to kolikrát nervy, po 
vystoupení je vždycky dobrý pocit.

Součástí studia v ZUŠ je také dobro-
volná účast na soutěžích nebo seminářích. 
Každý rok v květnu navštěvujeme s něko-
lika žáky (i s bývalými absolventy) Dny 
klasické kytary ve Štramberku. Krásné pro-
středí a velmi kvalitní přednášky a koncerty 
mají na žáky dobrý vliv. Hned je to potom 
znát i na jejich výkonech. Několikrát jsme 
byli na exkurzi také v nahrávacím studiu 
v Otrokovicích, kde si někteří žáci i zkusili 
něco nahrát. Jsou to mimoškolní akce bez 
finanční podpory naší ZUŠ.

Do naší Základní umělecké školy Otro-
kovice se mohou hlásit děti od 7 let (nebo 
od 5 let do přípravných ročníků) a to vždy 
první školní den – 1. září v Základní škole 
Kvasice. Někdy je možné využít o pololetí 
případné uvolněné místo. Kapacita je totiž 
omezená a nelze přijmout jakékoli množ-
ství žáků (jestliže chcete mít jistotu, přijďte 
s Vaším dítětem na přijímací zkoušky, které 
jsou vyhlašovány vždy v květnu a červnu). 
V současné době navštěvuje hudební obor 
naší školy 48 žáků. Podrobnosti naleznete 

na internetových strán-
kách 
http://zuskvasice.ic.cz.

Uplatnění absolven-
tů ZUŠ je především 
jako amatérský hudeb-
ník, který si umí zahrát 

sám nebo spolu s kamarády běžné lidové 
i populární písničky. Naši žáci dokáží vět-
šinou plynule přehrát z neznámých not 
(tzv. z listu) jednoduché skladby a umí sa-
mostatně nastudovat běžné klasické sklad-
by. Základní umělecká škola může být pro 
některé žáky také vhodnou přípravou pro 
další studium na hudebních nebo pedago-
gických školách.

Není nutno dělat velké „Umění“ a brát 
tak dětem jejich dětství. Nutit dítě ke hře 
na nástroj a představovat si, že z něj jednou  
bude velký umělec, určitě není správné. 
Takový virtuóz musí cvičit denně třeba 6 
až 8 hodin. A  to asi není ten správný ži-
vot. Navíc virtuózem se stane jeden ze sta, 
zbytek končí u úplně jiného oboru a nějaké 
procento jako učitelé ZUŠ. Můj názor je, že 
by člověk měl být spíše všestranněji zamě-
řený, aby pak pro samé hraní nezapomněl 
vidět svět kolem sebe. K rozhodnutí studo-
vat hudbu na konzervatoři či vysoké škole 
by mělo docházet přirozenou cestou až po 
zjištění, že to dítě opravdu moc baví. A my, 
učitelé ZUŠ, i vy, rodiče, jsme tu od toho, 
abychom motivovali.

Jiří Regent, vedoucí odloučeného 
pracoviště ZUŠ Otrokovice v Kvasicích

Proč se učit hrát na 
hudební nástroj?
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Dne 17. 11. 2006 se uskutečnil v Kvasicích pod patronací místní 
charity večer poezie s názvem  Souznění duší.

Na večeru vystoupili společně básník a vydavatel nejmenšího ča-
sopisu na světě Hlas Pasínku Karel Vysloužil ze Vsetína a básník 
Petr Klapil z Kvasic. Oba dva jsou zakládajícími a dlouhodobými 
členy Klubu přátel hudby a poezie ve Zlíně.

Hudební doprovod na kytaru ztvárnila Gábinka Gunčíková, žá-
kyně 7. třídy ZŠ v Kvasicích.

Pořad uváděla ředitelka FCH v Kvasicích Květoslava Koutňáko-
vá.

Pan Karel Vysloužil je dnes uznávaným básníkem, který vydal již 
několik básnických sbírek, jmenuji z těch posledních Chléb, Jitřen-
ka. V roce 2005 napsal i dvě novely Příběh, Zjevit více a píše další. 
Jeho verše zazněly na večerech poezie v Praze, Brně, Olomouci, 
Vsetíně, Zlíně, Kroměříži i jinde. Byla však doba, kdy za názory 
vyjádřené ve své básni a publikované v tisku po únoru v roce 1948 
byl odsouzen k těžkému a dlouhodobému žaláři na Borech u Pří-
brami.  

Pozvání do Kvasic přijal ochotně a rád, což potvrdil i zamítnu-
tím jiných lukrativních  nabídek.

Nezastupitelné poslání měl na večeru poezie i Otec Piotr Ko-
loch, který požehnal autorům Petru Klapilovi a Květoslavě Kout-
ňákové nově vydanou knihu KVASICE a knihu Karla Vysloužila 
Zjevit více.

Dalším významným hostem byl doc.Ladislav Zelina z obce Ma-
chová. Jeho pronesená slova byla působivá,opravdová a vřelá. Po-
ukázal na odcizenost ve společnosti i v rodině a na potřebu lásky 
a pochopení. Vzpomněl také na svého spolužáka z Kvasic, pana 
učitele Rudolfa Navrátila, s nímž navštěvoval měšťanskou školu 
v Tlumačově.

Čtyřicet pět osob svorně vytvořilo na večeru poezie vzácnou at-
mosféru pohody a společenství, takže došlo k naplnění jeho názvu 
Souznění duší.

Na závěr udělil všem přítomným  Otec Piotr Koloch požehnání 
radosti a pokoje.                                          Květoslava Koutňáková

Večer poezieVečer poezie

Dne 22. prosince 2005  v 1700 hodin před budovou školy
Program: Kulturní vystoupení žáků ohňostroj

Obec Kvasice a
Základní škola Kvasice

Vás srdečně zve na
O Třech králích bývala koledníků plná chalupa. Odpoledne psal pan 

učitel cvičenou rukou po domovních dveřích velkými písmeny iniciály krá-
lů K+M+B (Kašpar, Melichar, Baltazar).  

Tří králové chodící po koledě byli  hoši v bílých košilích s korunami na 
hlavách a jeden z nich byl začerněný. 
Postavili se do síně před dveře do jizby a spustili: 

My jsme tři slavní králové, převýborní mudrcové,
Jdeme ctíti, chváliti Ježíše Krista do Betléma.
Herodes král z okna kouká, vidí tři krále zdaleka.
Kam pak králi vaše cesta; do Betléma na salaše.
A ty černý na tom zadu, nevystrkuj na nás bradu.
Proč se vám zdám býti černý? Vždyť jsem z mouřenínské zemi.
Slunce je toho příčina, že je má tvář opálená.
Pospěšme do Betléma, do města slavného,
uzříme tam Krista, dnes narozeného.
Budeme mu zpívati, za jasnost se skrývati,
aby nám požehnal, ten všemohoucí pán.
Poslyšte dost málo, má zlatá panímámo,
a vy, pane otče milý, co vám praví v této chvíli,
to je něco nového, nikdy neslýchaného.
Narodil se v Betlémě a tam leží na seně,
to překrásné Jezulátko, přespanilé pacholátko,
co panna porodila, panenství zrušila.
Josef starý,šlechetný,byl toho přítomný.
                                  (Z knihy Jindřicha Spáčila Městečko Kvasice) 

Tříkrálová sbírka v Kvasicích a v přilehlých obcích farnosti proběhne dne 
7. 1. 2006.

Bude již sedmá v pořadí od jejího obnovení v naší republice v roce 
2000. Je organizována celonárodně Českou katolickou charitou se zamě-
řením pomáhat potřebným lidem na celém světě.

Otevřme svá srdce a pomozme strádajícím rodinám, matkám s dětmi 
v tísni, ohroženým dětem, starým a opuštěným, těžce nemocným, zdra-
votně postiženým, lidem bez domova, zoufalým uprchlíkům bez podpory, 
strádajícím po přírodních katastrofách, válečných konfliktech i lidem su-
žovaným chudobou a hladomorem. 

Přičiňme se o to, aby byl svět lepší, neodmítejme ty, kteří zazvoní u na-
šich dveří, neboť se jedná  o dobrovolníky, kteří obětují svůj čas a úsilí 
pomoci druhému.

Vřele děkujeme všem za podporu akce, která může přinést, pokud bude 
správně pochopena, radost a uspokojení nejen obdarovaným, ale i dár-
cům.                                                                        Květoslava Koutňáková

My, tři králové jdeme k Vám…My, tři králové jdeme k Vám…

Začíná předvánoční doba s tradiční výzdobou posledních let. Dveře 
domů zdobí adventní věnečky, městečko je celé rozzářené.  Vzpomeňme 
příběh adventní doby, který se udál již v minulém století. 

Nastala zima a Advent roku  1928. Kvasické babičky vytáhly vlňáky 
s třásněmi, do kterých se zcela zahalily.

Děti si omotaly kolem krku teplé šály a navlékly rukavice nebo „štuce“ 
na zahřátí rukou. Kostelní zvon brzy ráno svolával věřící na roráty do 
kostela na náměstí. 

Poměrně poklidná předvánoční nálada městečka byla narušena z úter-
ka na středu po první adventní neděli. 

Do kvasické záložny se vloupali lupiči se záměrem vyloupit pokladnu 
s uloženými penězi. 

Podařilo se jim navrtat do pokladny  otvor o velikosti klobouku, když 
byli nečekaně vyrušeni strážníky konajícími obchůzku městečkem. V po-
kladně se nacházelo v ten den celkem 90 000 Kčs, které byly vyzvednuty 
den předem z banky. Mezi lupiči a strážníky se rozpoutala přestřelka, při 
které bylo vystřeleno 11 ran z pistolí. Naštěstí nebyl nikdo zraněn. Stráž-
níci si vzali na pomoc i policejního psa. Kvasičtí občané byli probuzeni 
ze svého pokojného spánku. Postupně se rozsvěcovala  světla v oknech 
domů, ale slyšíce střelbu, báli se jejich obyvatelé vystrčit hlavu ven. Zloději 
utíkali Dolní ulicí k řece Moravě a k mostu, kde na ně čekalo připravené 
auto. V patách za nimi strážníci se psem. Nevítaným hostům se podařilo 
utéct a zmizet z Kvasic beze stopy, ale i bez peněz. 

Květoslava Koutňáková

Z historie  městečka  aneb To, co se již nevešlo do knihy  

KVASICEKVASICE
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 24. 12. 25. 12. 26. 12. 31. 12. 1. 1. 6. 1. 
 
Kvasice 21:30 8:00 8:00 17:30 8:00 17:30

Kroměříž Bl. P. Marie 8:00 8:00 8:00 8:00 8:00 8:00
 16:00d 9:15 9:15 18:00D 9:15 18:00 
 23:00p 10:30 10:30  10:30

Kroměříž sv. Mořic 21:00p 7:45 7:45 16:00D 10:30 17:00
  10:30 10:30 21:00p

Kroměříž sv. Jan Křtitel  18:00 18:00  18:00

Rataje 20:30 7:45 7:45 16:30 7:45 16:30 
 
Skaštice  11:00 11:00  11:00

Otrokovice 24:00p 7:30
  10:30

Hulín 24:00p 9:15 9:15 17:00 9:15
    23:30a

Záhlinice  8:00 8:00  8:00

Pravčice 22:00p 10:45 10:45  10:45

a – adorace  d – dětská  D – děkovná  p – půlnoční

Svátost smíření v kostele Bl. P. Marie v Kroměříži:

Od 19. do 23. 12.   od 7:30 od 17:00

Pořad vánočních a novoročních bohoslužeb 
a kulturních akcí ve Kvasicích a okolí

Přístup k jesličkám v kostele Bl. P. Marie v Kroměříži:

25. a 26. 12. 14:00 – 16:00  
1. 1.  14:00 – 18:00
ve dnech od 27. 12. do 31. 12.  9:00 – 10:00,  17:00 – 18:00

Slavnost Narození Páně – Boží hod vánoční  25. 12.

Živý betlém u kostela sv. Vojtěcha Otrokovice ve 14:00

Vánoční dětská besídka v kostele sv. Václava v Hulíně v 15:00

Vánoční varhanní koncert A. Šebestíkové v kostele P. Marie ve Kvasicích 
v 17:30

Svátek sv. Štěpána, prvomučedníka  26. 12.

Koncert chrámového sboru v kostele sv. Vojtěch v Otrokovicích v 15:00

Vánoční koncert Moravských madrigalistů v kostele Bl. P. Marie 
v Kroměříži v 16:00

Úterý  27. 12.

Posezení u cimbálu v suterénu kostela sv. Vojtěch v Otrokovicích v 17:00

Svátek Zjevení Páně – Tří králů  6. 1.

Vánoční hra žáků školky a ZŠ v kostele sv. Petra a Pavla v Ratajích 
v 15:45

Sobota 7. 1.

Polský pěvecký sbor Halka v kostele sv. Petra a Pavla v Ratajích v 17:00

Neděle 8. 1.

Tříkrálový koncert polského pěveckého sboru Halka v kostele Bl. P. Marie 
v Kroměříži (odpoledne, čas neupřesněn)

Pozvánka na vánoční varhanní koncert 
Anny Šebestíkové

25. prosince 2005 

v 17:30 h ve farním kostele P. Marie Nanebevzaté 
ve Kvasicích

(skladby z díla J. S. Bacha, L. Boellmanna, C. Francka, 
F. Liszta, J. K.Vaňhala, J. J. Linka)  

************************************************
************************************************

********************

CD se záznamem vánočního koncertu 2004 lze zakoupit 
na koncertě nebo objednat 

na tel. 606 108 346, cena 100,- Kč

(J. S. Bach, Percell, Praetorius, Pachelbel, Boellmann, 
C. Franck)

Tyto svátky se často spojují s romantickou atmosférou, rozsví-
cenými stromky, návštěvami, dárky, bohatě prostřenými stoly… 
Vánoce však mají význam jen proto, že Syn Boží se stal člověkem 
pro spásu všech lidí. Malé dítě v jeslích  u nás vyvolává často ra-
dost, úžas, nadšení, někdy solidaritu, když je mu zima, má hlad 
a pláče. Učí nás tomu, abychom mysleli i na zvlášť potřebné. 
Máme vidět nejen sebe a naše blízké, ale i druhé, kteří trpí nouzí 
a jim pomoci. Vhodnou příležitostí bude i Tříkrálová sbírka.

Přeji každému, aby prožil Vánoční svátky v radosti v kruhu rodi-
ny, známých a přátel, aby každý mohl z hloubi svého srdce vyznat: 
Ježíš je Pán a Spasitel.                                                Otec Piotr

Vánoce

Radostné a pokojné prožití vánočních svátků a do roku 2006 
hojnost Božího požehnání i Boží pomoci při každém dobrém zapo-
čatém díle                         Vám přeje farář NO CŠSH v Kvasicích

                 Mgr. Lubomír Pliska

Bohoslužby Náboženské obce Církve československé hu-
sitské v Kvasicích o vánočních svátcích

Štědrý den 24. 12. 2005 - 22:00 hodin
Boží hod vánoční 25. 12. 2005 – 8:00 hodin

Štěpán (2. svátek vánoční) 26. 12. 2005 
– bohoslužby nejsou

Nový rok 1. 1. 2006 – 8 hodin 



Kvasické noviny                                                                                                                                                        strana 15

V měsíci únoru roku 1945 přijelo do Vrbky maďarské vojsko. Čítalo 720 
vojáků s 320 koňmi. Špinaví a zavšivení vojáci se ubytovali v rodinách, ve 
škole, na sokolovně, ve chlévech, stodolách, ve dvorech, na zahradách. 
Němci tlačili Maďary před sebou do vnitrozemí.  Na Vrbce pobyli 3 týdny. 
Zanechali po sobě od vší zamořené byty, zbytky sena a slámy na půdách 
a ve stodolách. Na hřbitově pochovali dva své spolubojovníky, jeden spá-
chal sebevraždu a druhý se zabil nešťastnou náhodou při čištění zbraně.

V té době se také začali objevovat první utečenci z nucených prací v Ně-
mecku. V březnu se objevili v Lubné, na Vrbce, Karolíně i ve Kvasicích 
členové partyzánské skupiny Olga.

V tu dobu byl již u Kvasic pod kopečkem směrem na Sulimov vybudo-
ván asi 7 m široký a 3 m hluboký protitankový výkop. Pracovat na tomto 
výkopu chodilo 30 občanů z okolních obcí. Za předem určený počet lidí 
z dané obce odpovídal starosta. I pan Otýpka ze Sulimova zde několikrát 
byl.

Přes příkop vedl můstek, aby se dalo přejít na druhou stranu. Ve dne 
i v noci u něho stávala německá stráž. Němci se mohli samozřejmě pohy-
bovat neomezeně, našinec musel mít propustku vystavenou představitelem 
obce a s německým razítkem. Okupanti měli přehled o pohybu obyvatel.

Tady se odehrál příběh, který zná málokdo. „V sobotu jsme holívali do 
půlnoci,“vypráví pan Otýpka. „Štamgasti, které jsme měli holit, chodívali 
do hospody U Kuchařů /dnes obchod p. Bořuty). Do oficíny jen nahlédli 
se slovy – Nebudu tady čekat, až budeš mít volno, skoč pro mě- a šli mazat 
taroky.

Po půlnoci mi dal mistr výplatu a já jsem se mohl vydat na kole (v zimě, 
v létě, za sucha, deště i sněhu – přes tři roky) domů, k Vrbce. 

Jednu březnovou sobotu v roce 1945 mne v tmavé noci  na kopečku za 
Kvasicemi předjela na motorovém „prckole“ robustní postava. Něco mi tu 
nehrálo, tak jsem zůstal stát a čekal. Motor zvolna běžel, pak jsem zasle-
chl obvyklé – HALT – zvuk motoru zmírnil, ale vzápětí se rozeřval a v pl-
ných obrátkách ryčel nocí. Ozvalo se několik výstřelů, ale motorka byla 
stále slyšet. Její zvuk slábl v dálce, až u cihelny ztichl docela. Se strachem 
i zvědavostí jsem sjížděl z kopce k můstku a – HALT – puška namířená 
na mě. Oslnil mě kužel světla. Podám propustku a bliknutí baterky mi dá 
pokyn, abych jel dál. Šlápl jsem do pedálů, abych byl rychle pryč. Zastavil 
jsem se až pod Sulimovem, abych si vydechnul.“

A najednou pan Otýpka uslyšel před sebou kroky, šustění kol a rychlý 
dech. Byl to chromý pan Daněk ze Včelína. Říká: „Lojzo, nic nevíš, nic jsi 
neviděl, neslyšel. Nebo budeme všichni nešťastní. Rozumíš? Mlčet! Jen ať 
nikoho nepotkáme!“  

Na Vrbce pan Otýpka dojel oklikou domů a pan Daněk vytlačil motorku 
za dědinu a bez motoru sjel do Lubné.

„Setkali jsme se až po válce a pan Daněk mi říká: Víš, co jsem vezl? Dva 
chlebníky plné nábojů do kulometů, kapsy jsem měl napěchované náboji 
do pušek a vezl jsem i dvě pistole. Měl jsem kliku, vyšlo to. Všechno jsem 
předal chlapům,“ končí své vyprávění pan Otýpka.

V knize „Ve dvojím ohni“ je uvedeno,  kolik zbraní pan Daněk předal. 
Většinou je získal ve spolupráci s Milanem Liškou a Mirkem Tůmou od 
maďarských vojáků ubytovaných na sokolovně.

Svoboda se blíží

Vánoční koncert s cimbálemVánoční koncert s cimbálem
Zastupitelstvo obce Kvasice a Církev československá Zastupitelstvo obce Kvasice a Církev československá 

husitská v Kvasicíchhusitská v Kvasicích

Pořádají v sobotu 17. prosince 2005 v 18:00 hodinPořádají v sobotu 17. prosince 2005 v 18:00 hodin
V Husově sboru CČSH v KvasicíchV Husově sboru CČSH v Kvasicích

Vánoční koncert Valašského souboru KašavaVánoční koncert Valašského souboru Kašava

Koncert je zaměřen na vánoční koledy a lidové písně Koncert je zaměřen na vánoční koledy a lidové písně 
s vánoční tématikou. V průběhu koncertu s vánoční tématikou. V průběhu koncertu 

bude též představení pastýřských her.bude též představení pastýřských her.

Vstupné dobrovolnéVstupné dobrovolné

Letos uplynulo 60. let od ukončení 2. světové války. Věnujme dva 
příspěvky nazvané „Dá se zapomenout?“ a „ Svoboda se blíží“ jako 
tichou vzpomínku na oběti této strašné války. Články napsal pan 
Alois Otýpka z Vrbky, upravila Renáta Nelešovská.

V březnu tohoto roku přijela na Vrbku skupina německých obča-
nů (dvě ženy a dva muži). Chtěli znám místo posledního odpočin-
ku příbuzného, který zde padl při ústupu německých vojsk. Věděli, 
že je pohřben na Vrbce a podle jména jim pan Alois Otýpka, který 
je živou pamětí obce, ukázal přibližně místo, kde byly jeho ostat-
ky uloženy. Bylo to v lese. Osamělí vojáci se pohřbívali tam, kde 
padli. 

Bylo to smutné shledání po šedesáti letech. Příbuzní vojáka, 
který měl své jméno a rodinu, přivezli růže a konvalinky a zasadili 
květiny. Prošli se při vzpomínání lesem, rozloučili se a s dojetím 
a díky odjeli.

„Tehdy jsem si uvědomil, že když začala válka bylo mu 14 let jako 
mému bratrovi,“ vzpomíná pan Otýpka. „Hned po vyučení musel 
jít i s naším starším bratrem a sedmi dalšími kamarády na nucené 
práce do Německa (Brémy, Hamburk, Ludwigshaven, Drážďany, 
Vídeňské nové město, Berlin). Tam pracovali  3 –4 roky při válečné 
stravě, za říšské marky. Spávali v lágrech ohraničených plotem, od-
chod byl možný jen na propustku a v době blížící se Rudé armády 
museli prchat před nálety.“ Doma na ně čekaly jejich matky. Pro-
bděly mnoho promodlených nocí, ve dne pracovaly a sháněly věci, 
které by synům poslaly v balíku. Bylo to zejména jídlo ušetřené 
z válečného lístkového přídělu, chleba, pečené suchary, švestková 
povidla, sušené švestky, prádlo a mýdlo. Všechno posílaly s nadějí, 
že adresáta zastihnou živého. Mnozí ani balíky neposílali, proto-
že do nich neměli co dát. Lidé, zvláště na vesnicích pomáhali jak 
mohli. Tu chlebem nebo moukou.     

Pan Otýpka si opravdu hodně pamatuje. I zážitky, na které by 
raději zapomněl. „Dříve mlčící rozhlasové stanice začaly otevřeně 
mluvily o leteckých náletech spojenců na německá města, ve kte-
rých „naši“ pracovali. Od ledna 1945 se tito otroci Třetí říše začali 
jednotlivě objevovat doma. Utíkali bez propustek hladoví a špina-
ví. Jezdili domů například vlakem, samozřejmě bez jízdenek. Pří-
padné kontroly zadržené posílaly zpět do Německa. Ale oni zase 
utekli. V té době četníci dostávali o jejich útěcích hlášení a hledali 
je všude, zejména v blízkosti domova. Překonali tuto dobu a všich-
ni se vrátili domů.“ 

Těžko se tomu věří, ale příbuzní a známí pana Otýpky na tom 
nebyli nejhůř. Měli naději. A jak známo naděje umírá poslední. 

Dá se zapomenout?

Některým nezbyla ani ta naději. I takový smutný příběh  pan Otýp-
ka  zná. Je z jeho života.

„Již o prázdninách v roce 1942 jsem nastoupil do učení v Kvasi-
cích u holičského mistra, pana Marčíka. Jednou za 14 dnů jsem vo-
zíval na poštu balíky pro bratry. Když jsem měl v oficíně všechno 
v pořádku a zrovna nepřišel žádný zákazník, postával jsem venku 
pod starou hruškou a zdravil jsem občany a zákazníky. Každý den 
chodila do dvora na práci skupina šikovných děvčat. Ráno tam, 
večer zpět. Bylo jim mezi 15 – 20 roky. Někdy se bavila tiše mezi 
sebou, pozdravil jsem je, něco prohodil. Poslaly ke mně nesmě-
lý úsměv, nenápadně pokynuly rukou, pootočily hlavu. Ale nikdy 
se neozvaly. Někdy chodívaly obzvlášť tiché a zamlklé. Jednou za 
mnou přišel nějaký člověk a říká mi – Nebav se s nimi. Je to nebez-
pečné. Oni nesmí s nikým mluvit, čeká je špatný konec. - Proč? Co 
udělaly? – Jsou to židovky. Copak sis nevšiml hvězdy? – Nevěřil 
jsem tomu. Ale už jsem na ně nemluvil, jen jsem se díval. Jednoho 
dne nepřišly, někam je odvezly. Zmizely. Nikdo nevěděl kam. Byly 
pryč bezejmenné  dívčí postavy jdoucí ze dvora, jejich tváře, plaché 
úsměvy. Hledal je také někdo, tak jako příbuzní německého vojá-
ka? Zasadil někdo květiny na jejich hroby? Bylo vůbec kam?“ 
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V neděli 6. listopadu proběhlo v Otrokovicích semifinále 7. ročníku sou-
těže v aerobiku „DĚTI FITNESS ANEB SPORTEM PROTI DROGÁM“. 
Akce se zúčastnily i dívenky, ktré navštěvují v Základní škole Kvasice 
kroužek cvičení aerobiku, pod vedením Kamily Willertové.

Toto prestižní postupové celorepublikové sportovní klání probíhá po 
celý školní rok. Začíná se na podzim cvičením dětí pod vedením instruk-
torky. Soutěž se koná i v dalších městech, např. v Zábřehu na Moravě, 
v Kopřivnici, v Českých Budějovicích, v Bílině, v Pardubicích. Finále pro-
běhne v Praze v měsíci lednu 2006. Na jaře 2006 bude soutěž pokračovat 
v pódiových skladbách.

Sportovní hala na Štěrkovišti se zaplnila téměř 350 soutěžícími a je-
jich rodiči a příbuznými. Cvičení jsou určená hlavně pro ty děti, které se 
věnují kondičnímu 
aerobiku a také těm, 
které teprve začínají. 
Převážně dívky (za-
registrovala jsem jen 
jednoho hocha) před-
vedly aerobní skladby 
podle zkušených cvi-
čitelek. Největším po-
čtem dětí (139) byla 
zastoupena kategorie 
přípravka 8 – 10 let.  

Rozhodčí ve slože-
ní  Mgr. Eva Urbano-
vá (hlavní rozhodčí), 
Vlaďka Morávková 
z  Veselí nad Mora-
vou, Hana Jelínková 
z Kroměříže, Jitka 
Krejčiříková ze Spyti-
hněvi a PaedDr. Vla-
dimíra Chmelařová 
z  Uherského Brodu 
hodnotily techniku 
jednotlivých kroků aerobiku, schopnost zachytit choreografii, držení těla 
a celkový dojem. 

Po každém cvičení byla zvolena MISS SYMPATIE, která obdržela hod-
notnou cenu v podobě plyšové hračky.

Ředitelka soutěže, paní Hanka Srncová, zhodnotila celou akci slovy: 
„Neděle v otrokovické hale byla velmi náročným dnem jak pro organi-
zátory soutěže, tak i samotné soutěžící. Není vůbec jednoduché takovou 
soutěž zorganizovat. Velkou odměnou je pro nás sledovat šťastné tváře 
všech dětí. Letošní novinkou v soutěži byly Funky aerobik a jsem potěšena 
jeho velkým úspěchem. Chci poděkovat všem, kteří se podíleli na hladkém 
průběhu soutěže, rozhodčím za jejich objektivitu a divákům za skvělou 
atmosféru. Velké díky také patří všem sponzorům za jejich podporu a také 
za pomoc Charitě Otrokovice.“  

Generálním partnerem soutěže je Poštovní spořitelna. Partnery akce 
byly Ivica Spuževič- CK Ivo Tour, Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra 
České republiky, Hanel Global Toys a mediálním partnerem byl Infoser-
vis.                                                                                                       -nel- Pozvánka na III. ročník

VÁNOČNÍHO BĚHU KVASICEMI

Tato akce se bude konat v pátek
30. prosince 2005 od 13:00 hodin

před sokolovnou
Pořadatelem je TJ Sokol Kvasice

Tombola pro aktivní účastníky

Přijďte se zúčastnit a podpořit tuto akci.

DĚTI FITNESS ANEB 
                     SPORTEM PROTI DROGÁM

Štafeta přátelství běžela i přes Kvasice

V úterý 4. 10. 2005 v časovém rozmezí 40 minut proběhla naší 
obcí mezinárodní štafeta WORLD HARMONY RUN. 

Žáci z II. stupně ZŠ Kvasice se aktivně zúčastnili tohoto celo-
evropského štafetového běhu. Běželi společně se sportovci trasu 
od budovy pošty k zastávce autobusu v Dolní ulici, naproti bývalé 
prodejně známé značky Renault. Zde na všechny běžce již čekali 
diváci i malé občerstvení, které finančně podpořila Obec Kvasice. 

Ředitel školy Mgr. Ladislav Škrabal předal stuhu s názvem  školy. 
Krátké setkání proběhlo v přátelském duchu, na kterém sportovci 
zazpívali ústřední píseň štafety. Děti si mohly na chvíli podržet 
v ruce i hořící pochodeň, kterou tým běžců nese letos přes 45 zemí 
Evropy. Je to trasa dlouhá více než 24 000 km. Cílem této výjimeč-
né sportovní a společenské akce bylo posílit přátelství, porozumění 
a harmonii mezi lidmi a národy.                                               -nel-

Kristýnka Slaná byla vyhlášena MISS SYMPATIE 
ve své kategorii.
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U příležitosti Všesokolské štafety proběhlo v neděli 25. září v na-
ší obci sportovní odpoledne. Všesokolská štafeta v podobě sokol-
ských stuh odstartovala v pátek z ústředí v Praze a postupovala po 
celý víkend po naší republice. Jejím úkolem bylo dostat do všech 
sokolských žup a jednot poselství o tom, že příští rok proběhne 
Všesokolský slet.

V jednu hodinu odpoledne přivezli stuhu naši Sokolové na sokol-
skou zahradu. Tím byl zahájen sportovní program. Ženy zacvičily 
dvě skladby aerobního cvičení, děti zdolávaly překážkovou dráhu 
a školní družina předvedla dvě cvičení s hudbou. Bylo sehráno 
i utkání házené dívek proti rodičům.

Akci využily TJ Sokol Kvasice a Kvasické noviny k propagaci 
kampaně „Na kolo jen s přilbou“. Kampaň se týká zejména dětí 
a měla by začít příští rok, pokud na ni naše radnice vyčlení finanč-
ní prostředky. Malí cyklisté si mohli v neděli vyzkoušet jízdu zruč-
nosti na kole, samozřejmě s přilbou na hlavě.

Jedna z hlavních or-
ganizátorek paní Mile-
na Hájková zhodnotila 
celou akci slovy: „Podle 
dostupných informací 
byla naše tělocvičná jed-
nota jedna z mála, která 
při příležitosti Všesokol-
ské štafety uspořádala 
doprovodný program. 
Bylo to příjemně strá-
vené nedělní odpoledne 
plné pohybu. Chci po-
děkovat vedení základní 
školy za zapůjčení kom-
ponentů k překážkové 
dráze a ženám z Nové 
Dědiny za podporu cvi-
čenek aerobiku  v naší 
obci.“                      nel

Všesokolskou štafetu jsme podpořili 
sportovním odpolednem

Mladší žačky házenkářského oddílu TJ SOKOL Kvasice se ve 
dnech 18. - 20. listopadu 2005 zúčastnily třídenního turnaje ve 
Veselí nad Moravou. O medaile zde bojovalo 12 družstev z Čech, 
Moravy a Slovenska. Naše děvčata díky velké nemocnosti a absen-
ci  hrála spíše v sestavě minižaček, přesto se jim podařilo vybojo-
vat skvělé desáté místo. Díky patří nejen za házenkářské výkony, 
ale i skvělou reprezentaci oddílu TJ Sokol  i samotného městečka 
Kvasice.                                                                                  -sach-

Mladší žačky sbíraly zkušenosti ve Veselí n. Moravou

Tel.: 608 833 461
        605 703 376
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TJ SOKOL Kvasice
pořádá

18. února 2006

Šibřinkovou zábavu
Začátek v 20:00 hodin v sále Sokolovny

K tanci a poslechu hraje EXDUO

Masky mají vstup zdarma, 

ostatní platí vstupné 50 Kč

TJ Sokol Kvasice a křesťanská farnost

zvou všechny děti 
19. 2. 2006 

na

Dětské šibřinky
Budou se konat v sále Sokolovny a připraveny budou 

různé soutěže a bohatá tombola

POZVÁNKA
na čínské relaxační cvičení

TAI – ČI ČVAN a ČIGONG
Středa 18:00 - 19:00 hodin v základní škole

Vhodné pro všechny věkové kategorie 
mužů i žen

Restaurace Sokolovna 
pořádá 27. prosince 2005 

v 17:30 hodin
VI. ročník turnaje v elektronických šipkách

Memoriál Radima Hutaře

Hraje se o hodnotné ceny, 
občerstvení zajištěno.

Základní organizace Českého zahrádkářského svazu 
Vás zve na III. ročník

KOŠTU PÁLENKY
Bude se konat v neděli 22. ledna 2006.

Další informace se včas dozvíte z upoutávek.

Připravte si vzorky svých destilátů.

ZŠ Kvasice vás zve na

““Vánoční dílny“Vánoční dílny“
které se budou konat pro děti a jejich rodiče

dne 15. prosince 2005

od 1400 do 1700 hodin.

Můžete si zde vyrobit přáníčka 

z netradičních materiálů

dovoluje si Vás pozvat
na tradiční

Myslivecký ples
Kvasice 4. 2. 2006, 20.00 hod.

sál Sokolovny
    

Hudba: Zdounecká 5                 
��bohatá tombola
��kvalitní nápoje

Pozvánka na koncert ZUŠ
Základní umělecká škola Otrokovice, 

pobočka Kvasice,
pořádá

VÁNOČNÍ KONCERT
žáků hudebního oboru,

který se koná ve čtvrtek 22. prosince v 15:30 hodin 
ve společenské místnosti Základní školy Kvasice.

Přijďte si poslechnout nejen vánoční písně 
a zpříjemnit si předvánoční atmosféru vystoupením 

našich malých i větších muzikantů. Těšíme se na vás!
Žáci a učitelé ZUŠ
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Tak se opět přiblížil konec roku 2005 a můžeme bilancovat. Věnovali jsme 
svou pozornost všem rodinným událostem, např. vítání občánků. Těch jsme letos 
přivítali již deset. Poslední obřad vítání proběhl 26. listopadu. Byli přivítáni: Šár-
ka Podmelová, Jiří Smolinka a Tomáš Zpěvák. Všem letošním novým občánkům 
přejeme hodně zdraví a štěstí, ať je můžeme přivítat v MŠ i v ZŠ i při svatebním 
obřadu, zkrátka: ať počet obyvatel naší obce neustále roste. Celkem je nás obča-
nů Kvasic již 2277.

Členové sboru taktéž navštívili celkem 22 občanů, kteří se dožili významného 
životního jubilea: 80, 85, 90, 91, 92, 95 let. Jsme rádi, když je nacházíme plné op-
timismu a zdraví. Naše nejstarší občanka paní Opluštilová oslavila nádherných 
95 let. Z mužů je nejstarší pan Jan Stanko, který letos oslavil 92. narozeniny. 
Krásných 90 let se dožila i paní Vlastimila Skácelová z Krajiny. Písemné blaho-
přání bylo zasláno 43 občanům. Všem ještě jednou v závěru roku blahopřejeme.

Pohřby jsou  důstojným rozloučením s našimi občany. V tomto ohledu máme 
nad čím přemýšlet. Ne každý občan chce mít pohřeb v kostele a nám pro tyto 
případy chybí důstojná obřadní síň. Řešením býval kostel na hřbitově upravený 
pro občanské i církevní pohřby. Dnes je opět vysvěcen, patří katolické církvi. 
A i když je památkově chráněný a je unikátní, přece jen je v něm málo míst k se-
zení, není ozvučen a nejsou v něm varhany. Takže církevní pohřby jsou v obou 
kostelech a občanské mimo Kvasice, buď v Otrokovicích - Kvítkovicích či Kro-
měříži. Celkem zemřelo 40 občanů. V kostelech jsme se rozloučili se 17 občany. 
Občanské pohřby byly čtyři. Se všemi se důstojně loučila za SOZ paní Skácelová 
a pan Kuchař. Chtěla bych vzpomenout úmrtí našeho varhaníka pana Stanislava 
Mlčocha z Kroměřížska. Přes 20 let doprovázel naše obřady vítání občánků a ob-
čanské svatby. Byl výborný hudebník, velmi obětavý a skromný a také spolehlivý. 
Zúčastnila jsem se jeho pohřbu v Kroměříži a vyslovila jeho rodině poslední naše 
poděkování.

Na závěr hodnocení činnosti SOZ jsem si nechala tu veselejší stránku naší 
práce -  zájezdy pro důchodce. Proběhlých zájezdů se zúčastnilo 67 důchodců. 
Navštívili jsme letiště Kunovice, zámek Milovice, jeskyně Javoříčko a Loštice, 
Luhačovice, Ostravu, zámek Vizovice a likérku R. Jelínek a zámek v Chropyni. 
Letos poprvé jsme zájezd do Vizovic pořádali ve všední den, protože jsme chtěli 
vidět likérku R. Jelínka v chodu. Na obsazení zájezdu to nemělo žádný vliv, vždyť 
důchodci si mohou volno udělat kdykoliv. Poslední zájezd do Chropyně jsme 
spojili se společnou večeří všech účastníků za hudebního přispění paní Muchové 
a Jaroslava Davida a zpěvu důchodců na areálu v Kvasicích. Můžeme pochválit 
nejen naše hudební duo a všechny zpěváky, ale i nové nájemce Areálu, souro-
zence Kunovské. Obsluha byla vzorná, ceny přiměřené a kvalita jídla vynikající. 
Poděkovat za pomoc při organizování zájezdů musím i panu Svatoplukovi Háj-
kovi a řidiči autobusu panu Antonínu Štanglicovi. A je-li pravda, že činnost SOZ 
je pro občany Kvasic potřebná, musím především poděkovat všem členům SOZ. 
Bez nich a jejich obětavosti by byl život našich občanů o trochu chudší. A vám 
všem, naši milí spoluobčané městečka Kvasice, jménem členů SOZ  i jménem 
svým přeji příjemné prožití svátků vánočních a hodně zdraví a pohody ve voleb-
ním roce 2006. Ať se i nadále při všech obřadech SOZ spolu setkáváme.

Ing. Jana Doležalová, předsedkyně SOZ

Z ČINNOSTI SBORU PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI

Společenská kronika

Životní jubileum
Blahopřejeme spoluobčanům, kteří v období od 1. 1. 2006 do 

31. 3. 2006 oslaví krásné životní jubileum.
Dovolujeme si upozornit, že tuto rubriku považujeme za společen-

sky prospěšnou a právně nezávadnou. Pokud si občané, kteří se doží-
vají životního jubilea, nepřejí být zveřejněni, žádáme je, aby písemně 
nebo ústně tuto skutečnost oznámili matrikářce paní Marii Horové.

Uváděni jsou jubilanti při dosažení věku 60, 65, 70, 75, 80, 85, 
90, 95, 100…

Navždy nás opustili                                                   
srpen - říjen

Marie Poštolková                    Parková srpen
Josef Kovář                           Parková srpen
Petr Jarský                            Parková srpen
Jan Pavlík                             Cukrovar srpen
Ferdinand Hluštík                   Nová srpen
Eliška Daňková                      Osmek září
Ludmila Stratilová                  Parková září
Augusta Rakovská                  Parková říjen
Ladislav Vobejda                    Boční říjen
Marie Bernhauerová                Parková říjen
Anton Král                             M. Krasického říjen

Děti narozené září - říjen 2005                              
Jiří Smolinka   září   Bělovská
Petr Galatík   září   U rybníčka
Gabriel Kokotík   říjen   Družstevní
Tomáš Zpěvák   říjen   Kroměřížská 
Markéta Plisková   říjen   Husova
Jiří Švec    říjen   Krajina
Adéla Bartošová   říjen   Čtvrtky

Sňatky uzavřené v měsíci září                                    
Milan Hofírek a Lucie Blažková

Leden                                                                       
Naděžda Knedlová                Dolní                   60 let
Anežka Ševčíková                 Dolní                   80 let
Karel Šupčík                         Husova                65 let
Zdenka Smolková                 Boční                   60 let
František Horný                    Krajina                 60 let
Oldřich Daněk                      Dolní                    75 let
Ludmila Otevřelová               Parková                90 let
Vlasta Franková                    Husova                 65 let
Věra Pecinová                      Horní                    65 let
Miroslav Hora                      U rybníčka             80 let
Jaroslav Malenovský             Mariánov               65 let

Únor                                                                        
Jarmila Tvarůžková               Parková                80 let
Marie Muchová                     Osmek                  60 let
Marie Vybíralová                   Družstevní             60 let
Zdenka Dvořáková                Včelín                   65 let
Jaromír Komanek                  Čtvrtky                 60 let
Zdenka Kolářová                   Bělovská               60 let
Anna Vavrušová                    Parková                75 let
Karla Odehnalová                  Mírová                  65 let

Březen                                                                            
Ludmila Marčíková                Bělovská                 60 let
Zdeňka Dohoráková              Zahradní                 60 let
Marie Jakubcová                   Parková                  75 let
Svatopluk Apolenář               Horní                      80 let
Pavel Olšaník                       Parková                   60 let
Josef Zápeca                        Krajina                    60 let
Marie Plchová                       Horní                      85 let
Marie Rybová                      Osmek                    65 let
Josefa Svobodová                 Hráza                      90 let
Milada Vrtaníková                 Husova                    80 let
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Obyvatelé Kvasic přejí svým spoluobčanům k Vánocům a Novému roku
Radostné prožití svátků vánočních, spokojenost, hodně 

štěstí a zdraví v nadcházejícím roce 2006 přeje všem obča-
nům Kvasic a okolí 

Jaroslava Skácelová s rodinou, ulice Bělovská.

Senior klub při farní Charitě Kvasice přeje k nastá-
vajícím vánočním svátkům a do nového roku 2006 
všem spoluobčanům Kvasic hodně zdraví, osobní 

pohody, dětem bezstarostné dětství, rodičům hod-
ně moudrosti při výchově mladé generace a síly 
pro namáhavou práci,  starší generaci plnohod-
notné vyžití v důchodovém věku. Rádi Vás přivítá-

me do našeho společenství. 
Za farní Charitu Marie a Jindřich Sklenářovi, Dolní ulice.

Stálé zdraví, klid, štěstí, radost a mnoho úspěchů 
v osobním i pracovním životě v roce 2006 přeje rodina 

Daňkova z Krajiny a Horní ulice.

Vážení spoluobčané, blíží se konec roku 2005 a já chci popřát zdraví všem 
a pro všechny, kdo ho nemají, pohodu a toleranci, a  se Vám v životě daří. 
Přeji prospěch dětem ve škole, mladým lidem práci stálou bez obav z pro-

pouštění a nám starším lásku a úctu nejen ve vlastní rodině.
Poděkování si zaslouží prodavačky v obchodě, kuchařky ve škole a školce, 

lékařky a jejich sestřičky, doručovatelky pošty a občané, co mají na starosti 
chod obce.

Zvláštní mé poděkování patří autorům knihy Kvasice. Její obsah musí 
každého zaujmout. Díky i za Kvasické noviny , na které netrpělivě čekám 

a pozorně čtu.

Dny, týdny, léta plynou,
nikdy se nezastaví,

jsou rány, které zhojí čas,
jsou vzpomínky jež nelze zapomenout.

Ještě jednou přeji Vám všem krásné Vánoce, zdraví a štěstí do roku 2006. 
Vaše spoluobčanka a rodačka milovaných Kvasic 

Marie Přidalová, Dolní ulice 

Příjemné prožití svátků vánočních v klidu a rodinné pohodě a po 
celý další rok hodně zdraví, štěstí a spokojenosti všem spoluobčanům 

přeje rodina Staňkova, ulice Krajina

Blíží se opět Vánoce, období shonu a úsilí před závěrem 
roku, ale i čas setkávání, vzpomínek, hodnocení a plánů, čas 

darů.
V každém životě přicházejí chvíle radosti, štěstí, zrodu, ale 

i neúspěchů, nemocí, chvíle odchodu blízkých a přátel.
Okamžiky příjemné se znovu a znovu vracejí, na smutek 

a nepříjemnosti bychom raději zapomněli.
Jsme ovlivňováni lidmi, prostředím i místem, kde žijeme. 

Proto přeji zastupitelům čistou hlavu a pevnou ruku při roz-
hodování, aby naše městečko vzkvétalo, přinášelo pracovní 

příležitosti a občané byli pyšni na svou obec.
Děkuji též redakci za vydávání a hlavně tvorbu Kvasických 
novin, vždy se na ně těším, vždy donesou něco nového.

Všem bych pak chtěla do nového roku popřát hodně zdraví, 
to za peníze nekoupíte, dobré ekonomické zázemí, to proto, 
aby nikdo netrpěl nouzí, štěstí a radost v rodině a mezi přá-

teli, bez nichž se těžko obejdeme.
Dále pak spokojenost v zaměstnání, protože to přináší pocit 
uspokojení. A v neposlední řadě i kapku štěstíčka, pomyslné 

třešničky na dortu všech přání. 
Ludmila Zdražilová, ulice Husova.

Přejeme Vám vánoční svátky prožité v opravdové radosti, smíření a lásce. 
Do nového roku hojnost pokoje v našich srdcích i kolem nás. 

Rodina Čápova, ulice Husova

Krásné Vánoce, bohatého Ježíška, šťastný nový rok přejí svým 
kamarádům, známým a spoluobčanům Sládkovi, ulice Krajina.

Od srdce k srdci, od domu k domu,
přejeme zdraví mír a štěstí k tomu.

Spokojené, láskou a porozuměním naplněné vánoční svátky,
hodně zdraví, úspěchů v novém roce 2006

všem našim spoluobčanům
přejí  Vykydalovi a Knollovi, ulice Krajina a Čtvrtky

Do roku 2006 přeji
chléb hladovým, vodu žíznivým,

šanci mladým, klid starým
a Vám všem hodně lásky.

P. S.: Krásným, aby byly krásnější,
podvodníkům a zlodějům,

aby byly potrestanější.
Daně od ministra Sobotky,

jak jinak, než mírnější,
poctivým a pracovitým, 
aby byly lépe oceňováni.

Dana Brázdilová, ulice Mírová

Také naše rodina se připojuje k velké 
řadě blahopřání a přeje svým kvasickým 

spoluobčanům 
krásný a pokojný předvánoční čas (bez 

shonu), hodně radosti a štěstí z narození 
betlémského děťátka, které oslavíme zpě-

vem koled a poslechem krásné hudby.
Dále přejeme všem šťastné vykročení do 
nastávajícího nového roku s přáním pev-
ného zdraví, spokojenosti, štěstí a stále 

dobré pohody po celý rok 2006.
Josef, Eva a Ladislav Zapletalovi, ulice 

Krajina

Krásné vánoce chceme Vám přát,
aby člověk člověka měl rád,

aby jeden druhému víc štěstí přál, 
aby i ten nový rok za to stál.

Hromadu dárků, co srdce pohladí, 
rodinu, přátele, co nikdy nezradí.

K bohatství krůček
a ke štěstí skok.

Nádherné Vánoce
a šťastný nový rok

přejí všem spoluobčanům  
Pospíšilovi z Dolní ulice.

 Pro Kvasické noviny,
píšu z konce dědiny.

Každému ať zdraví slouží
a splní se, po čem touží.

Veselé prožití svátků vánočních, krásné dárečky dětem pod stro-
mečkem a dobrý start do roku 2006 všem čtenářům, sousedům 
a spoluobčanům hodně zdraví, štěstí a stálý optimismus přejí 
Marie Janišová, ulice Zahradní a rodina Janišova z Otrokovic.


